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Protokół nr 67/2023 

 
z LXVII sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego odbytej w dniu 27 września 

2023 roku o godz.14:00 w sali narad (niski parter) Urzędu Miasta w Gorzowie 
Wielkopolskim przy ul.Sikorskiego 4, zakończonej o godz. 17:03 tego samego dnia. 
 
Sesję zwołano zarządzeniem Przewodniczącego Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
 
O terminie, miejscu i tematyce sesji powiadomiono radnych Rady Miasta poprzez doręczenie 
im zawiadomień.  
 
Na ogólną liczbę 25 radnych w posiedzeniu wzięło udział 24 – zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Nieobecni radni: 
1. Piotr Paluch 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Prezydent Miasta, Z-cy Prezydenta Miasta, pracownicy Urzędu Miasta i zaproszeni goście, 
zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
4. Druk nr 1229 – podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu 

Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2024- 2027. 
5. Druk nr 1230 – podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które 

pozostawia się bez dalszego biegu. 
6. Druk nr 1246 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
7. Druk nr 1247 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
8. Druk nr 1248 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
9. Druk nr 1249 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2023-2048. 
10. Druk nr 1231 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 

porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Dobiegniew w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych. 

11. Druk nr 1232 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Skwierzyna w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych. 

12. Druk nr 1233 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Witnica w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych. 

13. Druk nr 1234 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Gorzowskim  
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 
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14. Druk nr 1235 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Słubickim w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych. 

15. Druk nr 1236 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Sulęcińskim  
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 

16. Druk nr 1237 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Strzelecko-
Drezdeneckim w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie 
teoretycznych przedmiotów zawodowych. 

17. Druk nr 1238 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu  
do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Międzychodzkim 
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 

18. Druk nr 1244 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Międzyrzeckim  
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 

19. Druk nr 1250 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Miastem Zielona Góra a Miastem Gorzów Wielkopolski w sprawie kształcenia 
uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych. 

20. Druk nr 1251 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
obejmującego odpłatne świadczenie usług z zakresu interwencji kryzysowej na rzecz 
mieszkańców powiatu gorzowskiego. 

21. Druk nr 1252 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie warunków i trybu 
wspierania rozwoju sportu na terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 

22. Druk nr 1239 – podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
23. Druk nr 1245 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
24. Druk nr 1240 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na rok 2023 dla Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp. 

25. Druk nr 1241 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru 
położonego w rejonie ulicy gen. Józefa Dowbora- Muśnickiego. 

26. Druk nr 1243 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego. 

27. Druk nr 1242 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
28. Informacja o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
29. Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
30. Sprawy różne. 
31. Zakończenie obrad. 
 
Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski, 
który po powitaniu stwierdził wymagane quorum do obradowania i podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Ad.2 Przedstawienie porządku obrad. 
 
Jan Kaczanowski – Panie i Panowie radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem. 
Przystępujemy do jego procedowania. Proponuję poszerzenie porządku obrad o projekt 
uchwały na druku nr 1253 w sprawie przekazania wniosku o przeprowadzenie kontroli oraz na 
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druku nr 1254 w sprawie uznania wniosku jako bezzasadny. Czy są pytania do porządku obrad 
wraz z zaproponowanymi zmianami? Nie widzę, przystępujemy zatem do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
poszerzenia porządku obrad o druk nr 1253. 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Jerzy 
Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
NIEOBECNI (6) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Piotr Paluch, Maria Surmacz, Robert 
Surowiec  
 
Głosowano w sprawie: 
poszerzenia porządku obrad o druk nr 1254.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Jerzy 
Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
NIEOBECNI (6) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Piotr Paluch, Maria Surmacz, Robert 
Surowiec  
 
Jan Kaczanowski – proponuję w punkcie 28. rozpatrzyć projekt uchwały na druku numer 1253 
w sprawie przekazania wniosku o przeprowadzenie kontroli, a w punkcie 29 projekt uchwały 
na druku numer 1254 w sprawie uznania wniosku za bezzasadny. Pozostałe punkty porządku 
obrad zmienią swoją kolejność. Przystępujemy do głosowania całości zaproponowanego 
porządku obrad wraz ze zmianami. 
 
Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad ze zmianami.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Alicja Burdzińska, Jan Kaczanowski, Krzysztof 
Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, Sebastian 
Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Jerzy 
Synowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
NIEOBECNI (6) 
Patryk Broszko, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Piotr Paluch, Maria Surmacz, Robert 
Surowiec  
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Ad.3 Wolne wnioski i informacje oraz oświadczenia klubowe. 
 
Jan Kaczanowski – w tym punkcie jako pierwsza zabierze głos p. Katarzyna Szczepańska, 
Przewodnicząca Zarządu Związku Celowego Gmin MG-6. 
Katarzyna Szczepańska – Przewodnicząca Zarządu Związku Celowego Gmin MG-6 – jestem 
tutaj, żeby pokrótce opowiedzieć o podwyżce opłaty za odpady, która tak naprawdę 
zapowiadana była od początku bieżącego roku. Na pewno śledzicie Państwo na bieżąco to, 
co się dzieje w mieście. Z grudniem ubiegłego roku operatorzy wszystkich sektorów, czyli na 
pierwszym sektorze firmy Ecomyśl i Transcom, tam jest konsorcjum i na drugim i trzecim 
sektorze firma Inneko złożyły do nas wnioski o podwyższenie wynagrodzenia z tego tytułu, że 
w momencie, kiedy kalkulowano dla nich stawki do odbioru odpadów, robiono to na końcówce 
2021 roku, ponieważ przetarg był na początku 2022 r. Procedowanie przetargu za 150 mln zł 
trochę trwało. Było trochę odwołań, było trochę czasu, który minął. Finalnie podpisaliśmy 
umowę z operatorami we wrześniu ubiegłego roku. W międzyczasie nastąpiły takie 
okoliczności, których ani operatorzy, ani zamawiający, nikt z nas nie mógł przewidzieć, czyli 
atak Rosji na Ukrainę, a to wiązało się z szeregiem różnych okoliczności, które spowodowały, 
że wszelkie kontrakty, Państwo również macie takie doświadczenia, nawet te inwestycyjne, 
przestały być opłacalne. W związku z tym operatorzy złożyli do nas swoje wnioski o to, żeby 
podwyższyć im wynagrodzenie. Wnioski do nas spłynęły i te wnioski poddaliśmy szczegółowej 
analizie przez niezależnego eksperta, który przeanalizował wszystkie dokumenty, które 
zostały złożone w tych właśnie wnioskach. Wskazano obszar do negocjacji jaki jest możliwy 
i na podstawie tych eksperckich zaleceń przystąpiliśmy do mediacji. Mediacje odbywały się za 
pośrednictwem mediatora i doszliśmy do porozumienia. Spotkaliśmy się w połowie tego, co 
chcieli operatorzy i w połowie tego, co byliśmy w stanie uznać za zasadne. W związku z tym 
zgromadzenie związku wyraziło zgodę na podpisanie przez Zarząd Związku ugody 
mediacyjnej z operatorami właśnie w takim brzmieniu, które spowodowałoby podniesienie 
stawek dla mieszkańca o 6 zł na osobie. Taka ugoda została podpisana, później ta ugoda 
została przedstawiona przed sądem. Sąd zatwierdził ugody jako właściwe i na podstawie tego 
należało podnieść opłatę dla mieszkańca o 6 zł. I to się stało właśnie w poniedziałek. Opłata 
będzie obowiązywała od 1 listopada tego roku. Będzie wynosiła 38 zł za osobę.  
Jan Kaczanowski – bardzo serdecznie dziękuję. Proszę o zabranie głosu Sekretarza Miasta – 
Bartosza Kmitę. 
Bartosz Kmita – Sekretarz Miasta – chciałbym powiedzieć na temat przygotowań do 
najbliższych wyborów: na jakim etapie jesteśmy, co zostało już wykonane, co czeka nas 
w najbliższej przyszłości i z jakimi problemami się borykamy. 1 września powołany został 
zespół do spraw organizacji wyborów. Również wyznaczono miejsca przeznaczone na 
bezpłatne umieszczanie obwieszczeń wyborczych oraz plakatów komitetów wyborczych 
w trakcie kampanii wyborczej. Lokalizacje te dostępne są w Biuletynie Informacji Publicznej. 
5 września utworzone w Gorzowie Wielkopolskim zostały odrębne obwody głosowania. Są to 
szpital, Zakład Karny i dwa DPS-y. 8 września zostało podane do publicznej wiadomości przez 
Prezydenta Miasta obwieszczenie o numerach i granicach obwodów głosowania oraz 
o siedzibach obwodowych komisji wyborczych w tym o lokalach przystosowanych do potrzeb 
osób niepełnosprawnych, a także możliwości głosowania korespondencyjnego i głosowania 
przez pełnomocnika. We wrześniu przygotowano również bazy materiałowe, środków 
technicznych, systemów telekomunikacyjnych do obsługi wyborów obwodowych komisji 
wyborczych. Przeprowadzone zostały testy telekomunikacyjne związane z funkcjonowaniem 
centralnego rejestrów wyborców. Obsługa mieszkańców w zakresie wniosków i zaświadczeń 
do celów wyborczych, która jest aktualnie procedowana. Zorganizowanie biura dla urzędników 
wyborczych. 21 września w siedzibie Urzędu Miasta odbyła się wizytacja obserwatorów 
OBWE. Omawiane były tematy aktualne, stan przygotowań, jak również procedury przed 
samymi wyborami oraz ich przebieg. Uwag żadnych nie wniesiono. 25 września powołane 
zostały Obwodowe Komisje Wyborcze w Gorzowie Wielkopolskim. To, co nas czeka: 29 
września odbędą się pierwsze posiedzenie komisji; 3-4 października zostaną przeprowadzone 
szkolenia. Problemy z jakimi się spotykamy to kampania wyborcza na terenie naszego miasta. 
Działania jakie zostały podjęte przez Urząd Miasta to komunikat do mediów, rozmowy 
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z przedstawicielami komitetów wyborczych, dodatkowe informacje na plakatach, plakat na 
tablicach ogłoszeniowych, dokumentacja fotograficzna Straży Miejskiej. Tu chciałbym 
przypomnieć, że na terenie całego miasta zostało umieszczonych 28 tablic na zamieszczanie 
obwieszczeń przez miasto. Już teraz są tam umieszczone m.in. informacje o granicach 
obwodów głosowania i siedzibach lokali wyborczych. Kolejne obwieszczenia będą 
zamieszczane na tych tablicach. Tutaj zwracam się z prośbą do przedstawicieli komitetów 
wyborczych o pozostawienie tej przestrzeni wolnej od jakichkolwiek treści związanych 
z kampanią wyborczą, jak to miało miejsce dotychczas. To zostało też ogłoszone właśnie 
w mediach. Tablice ogłoszeniowe są podstawowym kanałem informacyjnym, zwłaszcza dla 
starszych mieszkańców, którzy z nich korzystają, a nie mają dostępu do mediów czy też 
internetu. 
Jan Kaczanowski – chciałem poinformować, a jednocześnie bardzo serdecznie przywitać 
przybyłą na dzisiejszą sesję Panią Krystynę Sibińską, Poseł na Sejm Rzeczypospolitej 
Polskiej. Bardzo serdecznie Panią Poseł witam. Obecnie udzielam głosu radnej Marcie Bejnar-
Bejnarowicz. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – chciałam dwie sprawy poruszyć, które zostały zgłoszone przez 
mieszkańców. Jedna to jest kwestia dofinansowania do wkładu własnego takiego projektu, 
który się pojawił z terminem składania wniosków do 30 października na tzw. odbetonowanie, 
nawet jest to tam napisane. Jest to dofinansowanie na poziomie 85%, natomiast te 15% musi 
zapewnić wnioskodawca. Zwróciły się do mnie Rady Rodziców ze szkół, które chciałyby takie 
odbetonowanie u siebie na terenie przeprowadzić. Potrzebna jest im pomoc merytoryczna, 
przede wszystkim we wskazaniu zgodności z dokumentami strategicznymi. Tam, gdzie mogę, 
to pomogę, ale na pewno warto by było, żeby ktoś z miasta też się tym tematem zajął i przede 
wszystkim pieniądze na dokumentację, bo jest tam potrzebna dokumentacja ze zgłoszeniem. 
Zgłoszenie na terenach miejskich czy publicznych wymaga mapy do celów projektowych, 
projektu zagospodarowania terenu i to wszystko kosztuje. Tam są na pewno na pokładzie 
jacyś projektanci, którzy współpracują z Radą Rodziców. Niemniej są to koszty, które warto by 
było ponieść przy 85% dofinansowaniu. Można by było tym sposobem, przy tym projekcie 
załatwić też kwestię małej retencji odprowadzenia wód opadowych, bo szkoły też zgłaszają, 
że często z tych dużych placów betonowych, które kiedyś były wykonywane są zalewane 
piwnice. Oni mają z tym problemy, a tutaj można by było też te sprawy pozałatwiać, ale 
podejrzewam, że to nie tylko szkoły, ale też inne instytucje, bo to jest dla instytucji, mogłyby 
z tego projektu skorzystać, tylko trzeba by było ich wesprzeć. Na pewno też finansowo, ale 
mówię, to nie są duże pieniądze, więc można by było spokojnie im to ogarnąć. I jedna rzecz, 
która być może jest mniej ważna, ale dla niektórych mieszkańców ważna. Dostałam w ciągu 
ostatniego miesiąca kilka telefonów na temat szczurów na osiedlu Górczyn i na terenie 
wspólnoty Metalowiec. Rozmawiałam z tymi mieszkańcami, którzy do mnie dzwonili. 
Wyjaśnialiśmy, co jest naszym terenem miejskim, a co nie naszym. Natomiast mają tutaj taką 
rację, że te szczury jakoś specjalnie nie zwracają uwagi na to, kiedy przechodzą z jednego 
terenu do drugiego i mam taką propozycję, żeby może na przyszły rok przewidzieć pieniądze 
na więcej tych budek dla kotów, bo tam gdzie są koty, to szczury nie gniazdują i jest łatwiej 
wtedy się ich pozbyć z tych obszarów, gdzie są osiedla mieszkaniowe. Ale też mam taką 
propozycję do rozważenia, żeby wystąpić do spółdzielni i do wspólnot mieszkaniowych z taką 
informacją, żeby pootwierać te okienka piwniczne, albo żeby też udostępnić miejsca na te 
budki dla kotów, bo sobie z tym nie poradzimy jakimiś tam trutkami i takimi rzeczami, bo one 
będą się rozmnażać wszędzie, gdzie jest jakieś jedzenie, a w śmietnikach wiadomo, co się 
dzieje, więc te szczury będą. Chyba jako miasto mamy taką możliwość, żeby skoordynować 
tą akcję. Wiadomo, że pewnie wspólnoty czy spółdzielnie będą chciały też przy tym w jakiś 
sposób partycypować, bo mieszkańcy tam też zgłaszają tą niedogodność. Dlatego myślę, że 
dobrze by było, żebyśmy się jakby tak koordynacyjnie tym zajęli. 
Radosław Wróblewski – chciałbym się zapytać o kwestię dotyczącą stadionu piłkarskiego. 
Stadionu, co do którego jest opracowana wstępna koncepcja. Natomiast kwestia jest 
następująca. Planowano kroki dotyczące przetargu na przygotowanie dokumentacji 
projektowej i czy w tym roku kalendarzowym jeszcze jakieś działania w tym względzie zostaną 
zrealizowane? Bo też są zaplanowane w budżecie środki i kwestia, czy wykorzystamy te 
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środki. Zatem jaki jest stan prac nad dokumentacją projektową stadionu i jego przyszłością? 
Druga rzecz, na Komisji Spraw Społecznych dyskutowaliśmy, wstępnie oczywiście, o temacie 
dotyczącym miejsc parkingowych dla osób niepełnosprawnych, więc taką dyskusję mam 
nadzieję też wywołamy, w późniejszym terminie oczywiście, bo nie od razu wszystko jest 
możliwe, także na sesji Rady Miasta. Myślę, że warto się wsłuchać w środowisko osób 
niepełnosprawnych i propozycje, które w tym momencie przedłożyli na ręce 
Przewodniczącego, ale też nas radnych, więc warto tym tematem się zająć. I pytanie do 
Sekretarza, bo ostatnio wspominał, też pytałem o kwestie dotyczące płac, podwyżek dla 
pracowników Urzędu Miasta. Czy ewentualne jakieś korekty nastąpią jeszcze w tym roku? Czy 
też planujecie Państwo takowe podwyżki w budżecie na rok 2024? I czy pracujecie nad np. 
systemowymi rozwiązaniami dotyczącymi ewentualnie planowanych, proponowanych 
podwyżek płac? Bo czasami można rozmawiać tak ad hoc, ale też chodzi o znalezienie 
systemowych rozwiązań, stałych obowiązujących na poziomie urzędu. 
Sebastian Pieńkowski – nigdy nie czytam interpelacji, ale w związku z tym, że jestem dosyć 
zbulwersowany pewnymi faktami, przygotowałem interpelację, którą wczoraj złożyłem i dzisiaj 
chciałbym odczytać. Jest to moja 92. interpelacja w tej kadencji – interpelacja stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
Radosław Wróblewski – cóż, nie ma lepszej reklamy dla sztuki teatralnej, którą zrobił radny 
Sebastian Pieńkowski, taką kontrowersyjną recenzją. Zapraszam radnego Sebastiana 
Pieńkowskiego, żebyśmy razem poszli na tą sztukę, innych Państwa też zapraszam, żebyśmy 
obejrzeli tę sztukę. Cóż, warto też by było poczytać, bo ta sztuka jest grana na wielu scenach 
teatrów polskich od wielu lat i warto by było też zapoznać się z recenzjami tejże sztuki, 
a czasami warto nawet i ze 2-3 razy pójść, żeby zrozumieć pewien przekaz, który niesie za 
sobą sztuka. Sztuka nie może być pisana i nie jest nigdy pisana pod czyjeś widzimisię. Sztuka 
budzi kontrowersje. To zresztą widzimy, chociażby film „Zielona Granica”, ale jest wiele tego 
typu przykładów. Natomiast nie dramatyzowałbym z tym apelem, bo ta rzeczywistość Polska, 
chociażby wydarzenia związane z pewnymi zabawami uprawianymi w parafii w Dąbrowie 
Górniczej też pokazują, że rzeczywistość jest skomplikowana. Nie jest zero-jedynkowa i że 
pewne instytucje, które wydawały się w tym momencie naszym trwałym fundamentem, dzisiaj 
nie zdają w tym zakresie egzaminu. Dlatego też w tym momencie jeszcze raz, kolego 
Sebastianie zapraszam, pójdźmy razem, obejrzymy tę sztukę i będziemy o niej rozmawiać. 
W Art Cafe przy teatrze jest kawiarenka, siądziemy i porozmawiamy o tym. 
Sebastian Pieńkowski – dam Panu do przeczytania tą interpelację, bo rozumiem, że 
w emocjach czytałem, może coś niezrozumiałego. Nie mam nic przeciwko sztuce. Mam dużo 
przeciwko finansowaniu za publiczne pieniądze takich sztuk. Niech autorzy, jeśli chcą, tworzą. 
Kto będzie chciał kupić bilet pójdzie. Mamy demokrację, mamy wolność, szanuję to. Wizja 
artystów jest różna, też lubię sztukę, ale protestuję tą interpelacją w imieniu swoim 
i mieszkańców przeciwko wydawaniu publicznych pieniędzy. To po pierwsze. Po drugie, czy 
wie Pan, czemu nie odwrócono tam sytuacji? Bo co? Bo muzułmanie za chwilę odetną 
reżyserom głowę? Przecież Pan to wie, we Francji to się dzieje, wszędzie to się dzieje. Więc 
ta odwaga jest zawsze taka, że trzeba napluć na tych, którzy nadstawią drugi policzek 
i wybaczają, bo tak mają w swojej wierze. Przytaczanie przez Pana różnych faktów, które teraz 
się dzieją, nie jest na miejscu, bo moją intencją, tej interpelacji, jest wyrażenie oburzenia 
w dwóch rzeczach. Pierwsze, że idą tam pieniądze publiczne na to, gdzie sztuka mówi 
o miłości, a tak naprawdę pluje na pewną część społeczeństwa i też na mnie, bo jestem 
chrześcijaninem, ale też na kobiety, na rodziców, na nauczycieli, którzy ciężko wykonują swoją 
pracę. I kolejny argument, że reżyser mówi, że na to mają iść dzieci. Nie ma zgody, że mają 
iść na to dzieci. Rodzice są oburzeni, bo poszli w błędzie z dziećmi. I o tym mówię. Pan mi 
zarzuca, że ja kwestionuję sztukę. Niech artysta wyraża, co chce, w jaki sposób chce. Jestem 
dorosły, kupię bilet. Zresztą proszę mnie nie zapraszać, bo już raz byłem i mi wystarczy. 
I każdy sobie po 18. roku życia zdecyduje, czy chce iść, czy nie. Ale protestuję przeciwko 
wprowadzaniu w błąd ulotką i zabieraniu dzieci, bo to nie jest spektakl dla dzieci. 
Robert Anacki – nie oglądałem tego spektaklu, ale w imię zasady nie oglądałem, ale się 
wypowiem. Myślę, że tu kolega Sebastian nie będzie obrażony, bo jego przyjaciele, koledzy 
standardowo ostatnio w przestrzeni publicznej komentują, a jeden z ministrów i prokurator 
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generalny nawet dostał zakaz wypowiadania się na temat sztuki. Tak, zakaz wypowiadania 
się i to w takim właśnie kontekście, w jakim dzisiaj możemy usłyszeć, moim zdaniem, 
wypowiedzi kolegi Sebastiana, który przesadza mówiąc o tym, że muzułmanie obcinają głowy 
reżyserom we Francji. Uważam, że powinniśmy się mocno zastanowić nad tym, co dzisiaj 
usłyszeliśmy, bo muzułmanie to osoby wierzące w innego Boga niż większość, tak jak 
powiedział kolega Sebastian, Polaków. Dla mnie jest to oburzające, co dzisiaj usłyszałem. 
Oczywiście szanuję to, że patrząc na własne poglądy kolega tutaj przedstawił swój punkt 
widzenia, ale był on nasycony moim zdaniem zbyt dużymi emocjami i zaangażowaniem takim 
jednokierunkowym. Chciałbym jeszcze powiedzieć, że odnośnie przeklinania, tych słów, które 
padły, to było też niepotrzebne. Przecież w wypowiedziach Prezesa Obajtka, w kuluarach Pan 
Morawiecki i inni potrafią „parlamentarnym językiem” też, że tak powiem wypowiadać się 
również o Polakach. Więc co do kolokwializmów, one są naturą naszego społeczeństwa, 
a w sztuce chyba naturalnym jest to, że podkreśla się pewne jej walory. Nie oglądałem, ale 
uważam, że możliwe, że tu też przesadziliśmy. A propos muzułmanów, tylko chcę 
przypomnieć, że dzisiaj kończy 25 lat taka firma znana na całym świecie, nazywa się dzisiaj 
Alphabet, wcześniej Google i jednym z jej założycieli był żyd, a drugim właśnie muzułmanin, 
arab. Chciałbym żebyśmy nie pozycjonowali ludzi względem koloru skóry, wiary i tak dalej. 
Myślę, że to nie ma znaczenia w sztuce, kto wystąpił ze względu na te aspekty i nie powinniśmy 
tego oceniać. Dopuszczone też są w Polsce stand-upy. Ostatnio byłem na jednym, to poziom 
ilości kolokwializmów był bardzo duży, ale uczciwie muszę powiedzieć, że się też pośmiałem. 
Niektórzy może tego nie doceniają jako sztuki, a niektórzy tak. Dajemy ludziom wybierać. 
Natomiast to, co jest największą groteską, to mówienie o wydawaniu publicznych pieniędzy 
z ust przedstawiciela Prawa i Sprawiedliwości. Kolego Sebastianie, nie ma, że tak powiem, 
większej patologii w wydawaniu pieniędzy na własną jakby ideologię i tylko jeden kierunek 
postrzegania państwa. Tak jak mówił przedmówca, mamy państwo różnorodne i uważam, że 
ten kontekst, który się pojawił tutaj, tą różnorodność też pokazuje. Można się do tego 
negatywnie odnosić, ale umieszczając muzułmanina w kontekście kogoś, kto ucina głowy 
reżyserom, to stanowcza przesada. Uważam, że powinieneś za to przeprosić muzułmanów 
żyjących chociażby w Polsce. Tak nie powinno być przynajmniej na Radzie Miasta. I jeżeli 
mówimy o wydawaniu pieniędzy, to dzisiaj ogłoszono, że każdą kurę i gęś w Polsce, nawet od 
jednej sztuki trzeba będzie rejestrować. Właśnie na to wydaje pieniądze wasz Rząd i takie 
ustawy przeprowadza. A mówicie, że będziecie się sprzeciwiać tym najgłupszym pomysłom 
Unii Europejskiej. To gdzie byliście w kontekście takich absurdów ogłoszonych i jak to chcecie 
dzisiaj zakomunikować tym wszystkim, którzy taką kurkę sobie przy domu mają? I teraz mam 
bardziej poważne pytanie, i to też do kolegi Rafalskiego, bo na jednej z sesji Rady Miasta 
mieliśmy dyskusję na temat tego, jak funkcjonuje Prawo i Sprawiedliwość, jak funkcjonuje 
dzisiejszy Rząd i generalnie jego reprezentanci. Pytam się, czy wydawanie publicznych 
pieniędzy w waszym kontekście to jest i tu może kolega Sebastian by się mógł odnieść do 
tego i może kolega Rafalski również, na wywożenie 600 kilometrów ludzi poza Gorzów tylko 
po to, żeby walczyć ze swoimi przeciwnikami politycznymi? Wywieźliście mojego przyjaciela, 
w sierpniu umorzono to postępowanie. Trzy zastępy antyterrorystów w Gralewie pod 
Gorzowem wjechały do sklepu, traktując z butem i długimi lufami mieszkającą tam rodzinę, 
a oprócz tego ekspedientkę, która przyjechała z Ukrainy właśnie uciekając przed wojną, 
uciekając przed tymi dramatami, o których tutaj ciągle podnosicie i mówicie. Czy to jest dobrze 
wydany publiczny środek, czy to są dobrze wydane pieniądze aby tocząc walkę polityczną, 
w tym wypadku przeciwko mnie, myląc człowieka, bo miał na imię Daniel i wywożąc go 600 
kilometrów poza Gorzów, trzymać godzinę pod lufami? Tak właśnie postępujecie, tak 
publiczne pieniądze wydajecie, tak prowadzicie politykę, więc pouczanie z waszych ust, z ust 
ludzi z Prawa i Sprawiedliwości to jest szczyt hipokryzji. Czy można z publicznych pieniędzy 
finansować Willę+, akcję Czarny Węgiel, o której mówił wasz Minister Żalek nazywając Adama 
Bielana i jego świtę zorganizowaną grupą przestępczą? To wasz kolega klubowy, partyjny tak 
robił, więc Sebastianie, ważyłbym słowa, przede wszystkim co do odmienności i odrębności. 
Zgadzam się z tym, że można mieć różne zdania co do tego, na co idą publiczne pieniądze, 
ale najpierw spójrzcie w lustro, jeżeli już chcesz głosić takie słowa. 
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Jerzy Synowiec – chciałem powiedzieć, że aby osiągnąć efekt, o który postuluje w swojej 
interpelacji radny, to nie osiągnie się tego efektu poprzez wstrzymanie finansowania przy 
pomocy miejskich pieniędzy, bo jeżeli nie będzie miejskie, to będą wojewódzkie, to będą 
społeczne, to będą prywatne itd. Chodzi o wymowę tutaj tej interpelacji, aby takich spektakli 
nie było w przestrzeni publicznej. A to można osiągnąć tylko w jeden sposób. Tylko i wyłącznie 
w jeden. Poprzez cenzurę prewencyjną. Czyli poprzez zbadanie scenariusza i wykluczenie go 
z dopuszczenia do teatru. 1989 rok to był ostatni rok funkcjonowania cenzury w Polsce. Po 33 
latach apelujemy o to samo. Wydaje mi się, że jest to w obecnych realiach niemożliwe. 
Niemożliwe, aby ludzie dopuścili cenzurę taką czy inną co do filmu, co do teatru. Kwestia 
druga, no oczywiście ja przecież mogę nie korzystać z pieniędzy publicznych, sam sfinansuję 
jedną aktówkę i wystawię ją w Gorzowskim Teatrze, tutaj nawiązując do słów Roberta 
Anackiego pod tytułem „Gry i zabawy księży katolickich w parafii w Dąbrowie Górniczej”. I czy 
mi to wtedy też taka cenzura zdejmie? Pewno tak, bo to będzie też godziło w jakieś interesy. 
Ale trzeci temat jest moim zdaniem najgorszy, bo to nie jest kwestia cenzury. Boję się, że 
posłów z Trybuny Sejmowej ocenzurować się nie da, albo będzie to bardzo trudne. I chciałem 
powiedzieć w ten sposób, że z Trybuny Sejmowej Gorzowska Posłanka, lekarz, pani Elżbieta 
Płonka, Poseł, kandydat na posła obraziła w sposób bezczelny moje dziecko, nazywając je 
produktem. Takim samym zresztą jak kaszanka czy kalafior. To jest niedopuszczalne, bo to 
jest stygmatyzowanie małych istot, małych dzieci, co może mieć skutki okropne. Ona, lekarz, 
bez cenzury opowiada takie rzeczy, że włos się na głowie jeży z uwagi na jej niekompetencje 
i raczej wszystko wskazuje na to, że ona nie powinna mieć zaliczonej matury, a już nie studiów 
medycznych w ogóle. To wszystko. To jest przykład na to, że tu mówimy o Arabach, a mówi 
się o kobiecie, która opluwa moje własne dziecko, nie znając go wcale. 
Radosław Wróblewski – tylko przypomnę, że w 2014 roku w ogólnopolskim konkursie na 
wystawienie sztuki współczesnej spektakl Sam został uznany za najlepszy spektakl w tejże 
edycji, a więc historia tego spektaklu jest bardzo długa. Rzeczywiście dwukrotnie przeczytałem 
cztery strony interpelacji radnego Sebastiana Pieńkowskiego i zgadzam się z radnym Jerzym 
Synowcem. To, co kolega proponuje, to wyglądałoby tak: przychodzi teatr z taką sztuką, 
komisja, którą wystawia Prezydent Wójcicki musi najpierw obejrzeć tę sztukę i stwierdzić, 
nadaje się, nie nadaje się. Zdecydowany powrót do cenzury. Tak się nie da. A po drugie, jeśli 
chodzi o te pieniądze publiczne, to tak sobie zadaję pytanie. Czasami zdarza mi się oglądać 
telewizję tzw. publiczną, czy też powiedzmy media narodowe i tak zastanawiam się 
rzeczywiście, na co wydajemy pieniądze publiczne co roku, praktycznie po dwa miliardy 
złotych dodatkowo pakowane w to, co tam się dzieje. A jak obserwuję dziennikarzy, którzy 
zaczynają pełnić funkcję prokuratorów, a nie faktycznych dziennikarzy, to włos się na głowie 
jeży. Ale podtrzymuję, idźmy na spektakl do Gorzowskiego Teatru. 
Sebastian Pieńkowski – ostatni raz to powiem, bo to jest poważna sprawa, a Panowie robicie 
z tego kabaret. Ostatni raz się wypowiem. Mówicie o cenzurze, to w takim razie dlaczego jak 
się idzie do kina i filmy są dla dzieci od 12 czy od 16 lat, jak dobrze pamiętam te kategorie, 
czyli ktoś ogląda i stwierdza, że ta młodzież poniżej tego wieku nie powinna oglądać tego filmu. 
Zresztą jak telewizor włączacie, macie to samo, czyli interpretując waszą logikę, ta cenzura 
już dawno jest, to po pierwsze. Po drugie, jeszcze raz powtórzę, nie protestuję przeciwko 
sztuce, bo nie rozumiem większości artystów, okej, ale protestuję przeciwko temu, żeby takie 
treści poznawały dzieci i żeby pedagog wychodził i mówił, że to jest dla dzieci, według niego, 
od 11 lat. No wybaczcie. Przecież to nie jest od 11 lat, bo to zaprzecza wszystkiemu temu, co 
nauczyciele dzisiaj uczą w szkole. I jako obywatel, jako radny mogę chyba wyrazić opinię, 
jeszcze jak wygracie te wybory, nie daj Boże, i mnie już zamkniecie, to jeszcze zdążę wyrazić 
dzisiaj opinię, że nie zgadzam się na wydawanie na to pieniędzy. Po prostu nie zgadzam się, 
tak jak się nie zgadzają rodzice w większości, którzy tu przyszli, którzy chodzą do kościoła i nie 
chcą być traktowani w ten sposób. I tutaj nie będę przepraszał muzułmanów, bo napisałem 
w tej interpelacji jasno i wyraźnie, że są dobrzy i źli, tak jak i chrześcijanie są dobrzy i źli. Tylko, 
że przyjęło się w Europie, i to te statystyki, które czytałem mówią, plucie na chrześcijan, 
a w telewizorze widzimy sytuacje całkowicie inne i statystyki mówią co innego, więc na to 
zwracam uwagę. I ostatni raz powtórzę dla pewności. Spektakl nie jest dla dzieci i o to mi 
chodzi, żeby nie wprowadzać w błąd. To nie jest cenzura, bo jeżeli to jest cenzura, to cenzurę 
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mamy już w kinach i w filmach, więc wasza logika jest całkowicie niezrozumiała. Oczywiście 
rozumiem, że udzielają wam się moje emocje, więc pobocznych tematów jest dużo. Tu mogę 
powiedzieć, że z radnym Synowcem się zgadzam. Nie powinny paść takie słowa. Wszyscy 
jesteśmy ludźmi. Możemy się na coś nie zgadzać, ale to nie znaczy, że mamy obrażać innych 
i tyle. 
Jerzy Sobolewski – jestem przy mikrofonie, to pozwolę sobie również parę zdań powiedzieć. 
Współczuję Prezydentowi Wójcickiemu współpracy z takimi radnymi, współczuję współpracy 
z Rządem. Ale proszę Państwa również się nie zgadzam, jak kolega się nie zgadza na temat 
filmu, nie zgadzam z tym, żeby Prawo i Sprawiedliwość wydawało poza budżetem 300 mld. zł 
na swoje fundacje, na swoje spółki, na swoją telewizję, na swoich kolesiów. Też się z tym nie 
zgadzam. Jest czas wyborów, jest czas spotykania się z ludźmi, chociaż się spotykamy 
regularnie. Ludzie w Gorzowie, bo chodzimy i spotykamy się z ludźmi, chcą zmiany. To widać. 
Absolutnie apeluję do Gorzowian i w ogóle do wszystkich, żeby poszli na wybory i zmienili tą 
władzę. To wtedy nie będzie takich problemów, że Prezydent Gorzowa będzie powoływał jakąś 
komisję, która będzie cenzurowała spektakle, czy filmy, czy pokazy jakieś artystyczne. Także 
Panie Prezydencie, mam nadzieję, że niedługo będzie Pan współpracował z normalnym 
Rządem, z normalnymi radnymi i wtedy będzie w Polsce normalnie. 
Alicja Burdzińska – szkoda mi tego czasu, który do tej pory upłynął, ale w związku z tym, 
że zachowujecie się Państwo tak, a nie inaczej, pozwolę sobie na podsumowanie 
dotychczasowej dyskusji. Dzisiejsza sesja przerodziła się chyba w jakiś piknik wyborczy i co 
niektórzy sobie wypili za dużo piwa, a do innych się nie będę zwracać. Zwrócę się 
w szczególności do radnego, który był jeszcze jakiś czas temu naszym kolegą i powiem kolejny 
raz: „kiedy morze odchodzi, jawnym staje się, kto pływał bez slipek”. I powiem Panu, 
że rozgoryczenie i miejsce, w jakim Pan teraz jest, zawdzięcza Pan sobie. I naprawdę jest mi, 
niezmiernie przykro wysłuchiwać kolejny raz, za każdym razem, Pan jak zdarta płyta 
odreagowuje swoje niepowodzenia życiowe. Przepraszam, że byłam zmuszona to powiedzieć. 
A teraz do rzeczy proszę Państwa. Jesteśmy tutaj po to, żeby reagować i pracować na dobro 
naszych mieszkańców, mieszkańców miasta Gorzowa. Zgłosili się do mnie ostatnio 
mieszkańcy ze swoimi problemami. Pierwszy problem to jest Górczyn. Tam spacerujący ludzie 
na kijkach spotykają wyschnięte drzewa. Nie wiem czy to jest przez tak upalne lato, ale apeluję 
do miasta, do władz miasta, aby bardziej systematycznie pracowały firmy, które odpowiadają 
za zieleń. Zgłoszone mam miejsca, na przykład w okolicach byłego cmentarza i vis-a-vis tej 
ulicy oraz okolice szpitala psychiatrycznego. To jest ulica Walczaka. Kolejną sprawą zgłoszoną 
jest brak oznaczenia. Właściwie nie brak, tylko bardzo zużyte oznakowanie przejścia dla 
pieszych w okolicach Szkoły Katolickiej na osiedlu Staszica między Szkołą Mistrzostwa 
Sportowego. To jest chyba szkoła numer 11. Apeluję o pomalowanie tam przejścia, ponieważ 
w jednej i w drugiej szkole uczy się sporo dzieci. I trzecia sprawa, zgłosiła się do mnie młodzież 
z Klubu Gryzzlies Gorzów. Daliśmy jako radni dotację 30 tys. zł dla tego klubu. I na WhatsAppa 
przekazano mi następującą treść: „Drodzy fani, kibice i ludzie dobrej woli. Pilnie potrzebujemy 
waszego wsparcia. Jako Gryzzlies Gorzów sami urządzamy sobie domek, jednak zostaliśmy 
okradzeni. Opłaciliśmy dostawę nowego płotu, gdzie pieniądze pochodzą z dotacji miejskiej, 
renowacja boiska miejskiego przy ulicy Małyszyńskiej. Jednak firma okazała się naciągać ludzi 
z całej Polski” itd. Pytam się, czy miasto w jakiś sposób ma wpływ na sposób wydawania 
pieniędzy? Czy miasto zna tą sytuację? Ponieważ klub ogłosił zbiórkę i od momentu 
ogłoszenia, że zniknęło nagle 300 tys. zł, nie wiadomo w jaki sposób, ludzie od nowa składają 
się i na jednym z meczy zebrano ponoć już 2 tys. zł. Dla mnie osobiście jest to sytuacja 
niedopuszczalna i zadziwiająca, dlatego zwracam się z pytaniem co miasto zamierza z tym 
fantem zrobić? 
Robert Anacki – żeby nie zabierać długo czasu króciutko tylko koleżance chciałbym 
powiedzieć i wszystkim, żeby mieli taką przestrogę, bo to, co powiedziała właśnie koleżanka, 
to trochę jak do zapisania się do rodziny takiej mafijnej. Skoro stamtąd wyszedłem, to dzisiaj 
ta mafia może mnie uciskać, wykorzystywać cały aparat, moich przyjaciół wywozić 700 
kilometrów za Gorzów, pół roku później umarzając postępowanie, byleby wasz jakiś tam 
pismak mógł napisać sobie nagłówek, że mnie zatrzymano. Tak to właśnie wygląda droga 
koleżanko. A tak prywatnie, to może kiedyś mi podziękujesz, że jesteś radną, bo chcieli Cię 
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wyciąć wszyscy Twoi przyjaciele dookoła i startowałaś z mojego okręgu, to trochę takiej kuchni 
wyborczej w Prawie i Sprawiedliwości, ale kolega Sebastian tu o Ciebie zabiegał, żebyś mogła 
startować. Przeniesiono mnie, więc może tak po koleżeńsku raz by padło słowo dziękuję, a nie 
tylko obrażanie. Jesteś w mafijnym układzie, który uciska ludzi, ucisnął mieszkańców 
Gorzowa. Wywieziono mojego przyjaciela, bo miał na imię Daniel, trzy zastępy 
antyterrorystów. Rzecznik Praw Obywatelskich wystąpił w naszym imieniu do prokuratury. Do 
dzisiaj nie oddano sprzętu. Zniszczono mienie. Ta sprawa jeszcze z filmami wideo, które się 
zarejestrowały przed wyborami ujrzy światło dzienne. Chciałbym, żebyśmy zakończyli tą 
dyskusję poza Radą Miasta, ale to jest oburzające i pokazuje właśnie, w jakim mafijnym 
układzie funkcjonuje ta koalicja. I jak się z tej rodziny wyjdzie, to tamten u góry mówi: „my ci 
pokażemy”. A ja się temu będę sprzeciwiał i nie boję się was i wielu ludzi się nie boi. 15 
października skończy się ten układ mafijny. 
Robert Surowiec – mam wrażenie, że przekraczamy pewne granice, natomiast mam taki 
komunikat do radnej Burdzińskiej. Jeśli Pan pozwoli, to chciałbym przekazać jej wtedy, kiedy 
będzie na sali. 
Piotr Wilczewski – chciałem odnieść się do wypowiedzi Prezes Związku MG-6 odnośnie 
podwyżek śmieci. Chciałem zapytać, bo ta podwyżka jest o prawie 20%. Czy to oznacza, 
że firmy, które brały udział w przetargu za 150 mln zł wnioskowały łącznie o 30 mln zł więcej, 
bo gdzieś o tyle podnosimy, te 6 złotych, żeby zbilansować tą kwotę? Jeżeli firmy, które 
zajmują się wywozem śmieci występują o dodatkowe 30 mln zł to trochę dużo, bo ceny paliwa 
nie wzrosły aż o 20%. Minimalne wynagrodzenie też tak nie wzrosło. A Pani jeszcze w zeszłym 
roku w jednym z wywiadów prasowych mówiła, że szykując się do przetargu założyliście górkę, 
gdzie ewentualny wzrost kosztów nie przełoży się na wzrost opłat. Była taka informacja i że to 
były jakieś dodatkowe klauzule w tych przetargach, więc mam tutaj takie pytanie. To tak 
bardziej dotyczy mieszkańców niż sztuka teatralna, do której tutaj odnosi się Przewodniczący 
Pieńkowski. Prosiłbym o taką informację i jakieś może byśmy wyliczenia, jako radni dostali, 
bo to jednak sprawa, która dotyczy mieszkańców. I też dwa lata temu pytaliśmy odnośnie 
ściągalności tych opłat za wywóz nieczystości. Wtedy było mówione, że około 75% naszych 
mieszkańców tylko płaci. Od tego czasu ze względu na wojnę na Ukrainie do naszego miasta 
przyjechało pewnie z 10 tysięcy Ukraińców, więc pytanie też jak to się przełożyło na liczbę 
osób, które płacą za wywóz nieczystości? I jakie dodatkowe działania podjęliśmy w ciągu tych 
dwóch lat, żeby zwiększyć procent ściągalności opłat za wywóz nieczystości? Także prosiłbym 
o takie informacje, które bardziej dotyczą naszego miasta. I jeszcze jedna tylko uwaga, dwa 
lata temu, nie wiem czy wszyscy pamiętacie, jak radny Synowiec zasugerował, że ktoś tutaj 
jest po spożyciu alkoholu i za te słowa przepraszał. Radna Burdzińska mówi, że my wszyscy 
tutaj wypiliśmy piwo, więc chyba też wypadałoby przeprosić. 
Jan Kaczanowski – tak, o tym piwie dla odprężenia to chcę wam powiedzieć, że nie wiem czy 
Jurek może to pamięta, to było chyba w roku 2002 albo 2003 i ktoś z mównicy poprosił mnie, 
żebym zaprosił na sesję określone organy, Straż Miejską, Milicję, Policję dlatego, że ktoś jest 
pod wpływem alkoholu. Jestem o tym absolutnie przekonany, ze wzrokiem i z węchem nie 
mam żadnego problemu, zapewniam mieszkańców, osobiście od nikogo tutaj nie zauważyłem, 
żeby ktoś był po piwie, naprawdę. Także też zważajmy, bo to byłoby bardzo niebezpiecznie 
dla oglądu naszych mieszkańców, że radni czy ktokolwiek na sesję przychodzi po jakichś tam 
trunkach. 
Robert Surowiec – do radnej Burdzińskiej mam komunikat. Pani radna, są granice kłamstw 
i manipulacji. Czy Pani mnie słyszy? Pani radna, są granice kłamstwa i manipulacji. Chcę 
Panią poinformować, że jest Pani funkcjonariuszem publicznym, więc jeśli ma Pani wiedzę 
o tym, że ktoś z radnych jest pod wpływem alkoholu, to ma Pani ustawowy obowiązek 
poinformować o tym władzę, więc albo Pani przeprosi za te słowa, albo proszę poinformować 
władzę, bo ma Pani taki obowiązek. A jeśli Pani nie przeprosi, to wzywam Przewodniczącego 
o kontakt z Komendą Miejską Policji po to, żeby przyjechali i po to, żeby wszystkich nas 
sprawdzili, czy nie jesteśmy pod wpływem alkoholu. Nie chciałbym, żeby po tej sesji ktokolwiek 
z mieszkańców miał takie wrażenie, że ktokolwiek z radnych przychodzi tutaj pod wpływem 
alkoholu. Takie słowa nigdy nie powinny paść. 
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Alicja Burdzińska – faktycznie przepraszam, może mój bogaty język trochę mnie poniósł, ale 
śmiesznym jest Panie Surowiec, Pańska powaga i taka, proszę Pana zupełnie sztuczna forma 
rozkręcania tego tematu. Przepraszam oczywiście, chociaż byłam tutaj lżona niejednokrotnie 
i mój kolega klasowy Jurek Synowiec wzywał do mnie pogotowie psychiatryczne i Policję, żeby 
u mnie w domu sprawdzali mój stan poczytalności i trzeźwości. Także nie róbmy sobie 
nawzajem takiej szopki. To co powiedziałam oczywiście było w cudzysłowie. A jak ktoś nie ma 
pomysłu, na zaistnienie tutaj, tak jak przed chwilą Pan Surowiec, to proszę dalej bić pianę. 
Jacek Sterżeń – chciałbym tylko odnieść się do tematu, który poruszył radny Radosław 
Wróblewski, a mianowicie chodzi o miejsca parkingowe dla osób niepełnosprawnych. Temat, 
który został wywołany na komisji, którą prowadzę, Komisji Spraw Społecznych. Chciałbym 
poinformować, że jestem po rozmowie z Prezydent Iwoną Olek i jesteśmy na etapie analizy 
i mam nadzieję, że już na przyszłej Komisji Spraw Społecznych odniesiemy się do tego tematu 
dogłębniej. Jesteśmy w trakcie analizy, także dziękuję.  
Jan Kaczanowski – na sugestie i prośbę radnego Wilczewskiego chciałem poinformować, 
że przed chwilą uzgodniłem z Panią Szczepańską, Przewodniczącą Związku Celowego Gmin, 
że przygotuje stosowną informację, tak jak radny prosił, którą otrzymają wszyscy radni Rady 
Miasta w tym interesującym, według mnie, temacie. 
Patryk Broszko – takie jedno pytanie do Sebastiana Pieńkowskiego. Dzisiaj tak ochoczo mówił 
Pan o tych muzułmanach, starał się pokazać ich w negatywnym świetle i mam takie pytanie: 
czy ma Pan też na myśli tych muzułmanów, których na tak dużą liczbę i skalę ostatnio 
wpuściliście, przytulając przy tym bardzo duże pieniądze w ramach wydawania wiz? 
Sebastian Pieńkowski – radny Broszko, oczekuję przeprosin, bo Pan powiedział przytuliliście, 
czyli ja też przytuliłem, więc oczekuję przeprosin. Ja nic nie przytuliłem. Po drugie, jest Pan 
mecenasem, dziwię się tym słowom, ponieważ jak Pan wie organy państwa zareagowały. 
Trwa dochodzenia, są aresztowania i o tym będzie decydował Sąd. Przecież to wy walczycie 
o Sądy, które są tak strasznie poszkodowane w Polsce i Pan już wydał wyrok, także oczekuję 
przeprosin. A jeśli chodzi o muzułmanów, to proszę przeczytać moją interpelację, gdzie pisze 
o tym, że są oczywiście dobrzy muzułmanie i prawi. Jak wśród chrześcijan są prawi i dobrzy, 
tylko chodzi mi o kontrę. Nie wiem, czy naprawdę ciężko moją ideę zrozumieć. Chodzi mi 
o stawianie w kontrze jednych i drugich. I zawsze w naszym chrześcijańskim kraju od tysiąca 
lat chrześcijanie są stawiani jako ci źli, a ci z innych religii, ostatnio muzułmanie jako ci dobrzy. 
Więc chodzi o to, a nie chodzi o to, czy to są muzułmanie, czy ktoś inny. W tej sztuce tak było 
i to, co nas otacza przeczy temu wszystkiemu, co próbuje artysta przekazać i tyle. Także mam 
nadzieję, że rzeczywiście Pan mnie przeprosi, bo ja nic nie przytulałem. 
Patryk Broszko – przytulać Pana nie zamierzam, nie zamierzam też przepraszać, bo cenię 
Pana inteligencję. Pan wie, że nie miałem Pana na myśli, tylko ugrupowanie, które Pan 
reprezentuje. A to, o czym Pan powiedział, że są już aresztowania właśnie wewnątrz Pana 
ugrupowania, tylko potwierdza to, że jednak to, o czym mówiłem ma miejsce. 
Tomasz Rafalski – miałem zacząć od czegoś innego, ale nie wypada mi nie sprostować kolegi 
Patryka, ponieważ nic mi nie wiadomo o tym, żeby pieniądze za wizy przytulało Prawo 
i Sprawiedliwość. Tylko proszę Pana wydawane są przez organy państwa, a nie przez Prawo 
i Sprawiedliwość. To po pierwsze. A teraz wracam do tego, co chciałem powiedzieć na samym 
początku. Cieszę się, że to jest ostatnia sesja przed wyborami, bo i to ciśnienie, i tematyka nie 
powinna być taka tutaj. Powinniśmy rozmawiać zdecydowanie spokojniej, powinniśmy 
rozmawiać o sprawach miasta. Powinniśmy rozmawiać o problemach miasta. Zrobiła się 
zwykła polityczna, kompletnie niepotrzebna, jatka, chwytanie się za słowa, grube oskarżenia, 
niepotrzebne. Bo też się znamy, też wszyscy razem pracujemy dla miasta i nagle rzucamy 
w siebie błotem, bo za chwilę mamy wybory. Nic się nie zmieni, będziemy cały czas żyć w tym 
samym państwie i na siebie będziemy musieli patrzeć tutaj i razem pracować. To tak gwoli 
ostudzenia tych wszystkich emocji, bo naprawdę dużo niepotrzebnych słów tu dzisiaj padło. 
I dwie, a nawet trzy sprawy, chociaż jedną poruszył już radny Wilczewski odnośnie podwyżek. 
To jest też taka nieprzyjemna rzecz, której się tak naprawdę nie spodziewaliśmy tutaj jako 
radni. I również czekam na maila z wyjaśnieniami i analizami. Po drugie i proszę nie 
potraktować tego Panie Prezydencie jako żartobliwe pytanie, czy złośliwe. Chciałem się 
zapytać, czy to prawda, że dostaniemy dodatkowe 6 mln zł na budowę hali widowiskowo-
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sportowej? Bo jedna z bardzo poważnych osób z Urzędu Marszałkowskiego oznajmiła, że jest 
przekazane 12 mln zł. Nie wiem, czy to tylko miał być taki jakiś wyborczy trik, nie będę tutaj, 
że tak powiem reklamował tej osoby, bo wolę zdecydowanie kandydatów z Gorzowa, z jakiej 
by strony sceny politycznej nie byli. A trzeci punkt to jak wygląda sprawa z halą widowiskowo-
sportową. Dostajemy ciągle informacje, że hala ma być oddana z końcem października. 
Dostaję pytania, ludzie mówią, że to jest niemożliwe. Czy to jest niemożliwe Panie 
Prezydencie? 
Jan Kaczanowski – przy okazji jest prośba. Były pytania ze strony radnego Wróblewskiego. 
Prosiłbym i w kontekście chyba stadionu. 
Robert Anacki – już tu w kuluarach przed rozpoczęciem sesji o sprawach miejskich na 
szczęście i to myślę, że bardzo ważnych zgłaszałem Pani Prezydent kwestię dotyczącą 
spowalniaczy na ulicy Okrzei. Mieszkańcy, którzy prowadzają swoje dzieci do szkoły 
podstawowej koło Intermarché mówili, że koło budowlanki nie ma takiego spowalniacza i koło 
tzw. Ruskiego Stawku, jak się przechodzi, jest przejście dla pieszych i pojawiają się 
rozpędzone samochody. Niestety te dzieciaki, młodsze szczególnie, które idą do podstawówki, 
tam się pojawia taka sytuacja, że mogłyby gdzieś na tą drogę wyskoczyć. Warto by było kogoś 
tam wysłać, zrobić wizję lokalną. Chciałem, żeby to wybrzmiało, żeby jak najszybciej. 
Rozumiem, że Pani Prezydent zadeklarowała i wierzę jak najbardziej, że zaraz to będzie się 
procedowało, ale Panie Prezydencie, żeby jak najszybciej zareagować, bo tam ktoś, mówiąc 
kolokwialnie, za bety takiego dzieciaka chwycił, to moja koleżanka, przyjaciółka i zadzwoniła 
do mnie w takiej sytuacji ad hoc, że te samochody koło budowlanki mocno rozpędzone 
przejeżdżają. Więc prosiłbym, żeby jak najszybciej zareagować. 
Jacek Wójcicki – Prezydent Miasta – bardzo wiele wątków było poruszonych. W większości 
jednak wymagają one głębszej analizy, żeby Państwu tę informację przygotować, ale z takich 
najważniejszych, o które tutaj Państwo pytaliście. Radny Wróblewski pytał o stadion. Tak, 
chcielibyśmy pod koniec roku ogłosić przetarg na wykonanie dokumentacji technicznej na 
realizację stadionu. Może to będzie przełom roku, ale jakby to wynika już z takich czysto 
formalnych kwestii, więc pieniądze, które są zapisane pewnie trzeba będzie, że tak powiem 
przerzucić na przyszły rok do wykorzystania. Natomiast oczywiście, że chcemy, żeby 
inwestycja była realizowana. Co do hali sportowej, bardzo bym się cieszył, żeby było 
dodatkowe 12 mln zł. Myślę, że to był jakiś chochlik bądź błąd techniczny. Mamy dzisiaj też na 
sesji wprowadzenie tych środków, więc te 2 mln zł wpływają do budżetu. Łącznie z Urzędu 
Marszałkowskiego 6 mln zł. Ale oczywiście nadal nasze pytanie dwukrotnie zadane w Urzędzie 
Marszałkowskim na piśmie zostaje otwarte - czy jest możliwość na jakieś kolejne wsparcie, 
dlatego, że kończymy powoli halę, a faktycznie koszty inwestycji wzrosły. Dostaliśmy ostatnio 
odpowiedź, że w drugiej połowie roku. To jest właśnie ta połowa, więc czekamy na informację 
w tej drugiej połowie roku, czy jakieś dodatkowe środki ze strony Urzędu Marszałkowskiego 
mogą być. Tym bardziej, że wskazywaliśmy, że między innymi niewykorzystane środki 
z budynku pasywnego mogłyby zostać przeznaczone jako źródło finansowania, ale to 
oczywiście już w gestii Zarządu Województwa, czy tego, czy nowego trudno powiedzieć. 
I termin hali. Hala realnie będzie skończona do końca listopada. Mówimy tutaj o wszystkich 
odbiorach i chcielibyśmy ją w grudniu otworzyć, uruchomić. Także tutaj prace idą pełną parą. 
Myślę, że nie ma większych obaw. Myślę, że na większość pytań będziemy musieli 
przygotować do Państwa informacje na piśmie. 
Patryk Broszko – trochę zmienię tematykę, bo zrobiło się dość nerwowo i ta napięta atmosfera 
nie jest nam potrzebna. Chciałem Panie Prezydencie pochwalić i Pana i tutaj Wydział Biura 
Obsługi Inwestora za to ostatnie wydarzenie, czyli Nawigator Biznesu. To świetne 
przedsięwzięcie po raz kolejny. Mam wrażenie, że z roku na rok to przedsięwzięcie się rozwija. 
Przybywa wam przedsiębiorców, którzy stają do walki o najwyższe laury. Duże słowa uznania 
zarówno dla Pana, jak i dla Pana pracowników. Byłem z moją partnerką, która pierwszy raz na 
takiej imprezie była i była wniebowzięta. Nie wiedziała, że w Gorzowie w ogóle takie imprezy 
są organizowane. Także myślę, że w przyszłym roku będzie jeszcze lepiej. Trzymam kciuki 
i odzew samych przedsiębiorców też jest bardzo dobry. Cieszą się, że są doceniani za to, 
że ciężko pracują i mają ten jeden dzień w roku na takie przyjemności, gdzie spływa na nich 
cały splendor. Także jeszcze raz gratuluję. 
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Jan Kaczanowski – przy okazji wspomnę, rzeczywiście Patryk ma rację, że był z partnerką. 
Miałem przyjemność poznać, w ogóle gratuluję partnerki. Wszystkiego dobrego. 
Bartosz Kmita – Sekretarz Miasta – odpowiadając na pytanie radnego, w miesiącu wrześniu 
odbyły się spotkania również ze związkami zawodowymi. Została przekazana informacja, jak 
wygląda obecny budżet, to, że budujemy budżet na przyszły rok i wszelkie informacje będą 
udzielane w terminie późniejszym. Na ten rok nie są planowane już podwyżki. Na przyszły rok 
planujemy, ale tu też należy pamiętać, że to nie jest tylko Urząd, ale również podległe 
jednostki. Jeżeli będą, to będziemy patrzeć na to kompleksowo. W spotkaniach ze związkami 
zawodowymi zostało ustalone również, że wszelkie informacje będą przekazywane im 
w późniejszym terminie. 
Jacek Wójcicki – dziękuję za pozytywny głos od radnego Patryka Broszko. Chciałbym 
podziękować Wydziałowi Obsługi Inwestora i Biznesu, Jackowi Gumowskiemu, jego zespołowi 
i wszystkim, którzy byli zaangażowani w to wydarzenie, bo faktycznie nasze forum 
gospodarcze jest dzisiaj najsilniejszą imprezą w regionie. Naprawdę zachęcam do spojrzenia 
w statystyki, w moc wydarzenia, w ilość firm zgłoszonych do konkursów, merytoryczny wkład, 
który był w ramach samego forum. I tak się składa, że mamy takie bardzo króciutkie 
wspomnienia filmowe z tego wydarzenia dla tych Państwa, którzy nie byli. Jeżeli możemy 
Panie Przewodniczący, to byśmy takie dwie minutki zabrali z króciutkim materiałem filmowym. 
Jan Kaczanowski – jeszcze radna Burdzińska, przed tymi dwoma minutami. 
Alicja Burdzińska – małe sprostowanie, chciałam dwa słowa, oczywiście przejęzyczyłam się, 
nie jest to oczywiście 300, tylko 30 tys. zł. A do radnej, to nie jest informacja od mojego wnuka, 
który trenuje futbol amerykański w Armii Poznań, w nie takim klubie jak Gorzowski, nikomu 
w tym nie ujmując i skoro Pani tak twierdzi, to zaapeluję do Pani na forum ogólnym, 
przestańcie robić zbiórki, żeby zatkać dziurę. Gdzie zniknęły pieniądze - 30 tys. zł podatnika 
miejskiego? Proszę rozliczyć się ze straconych pieniędzy. 
Paulina Szymotowicz – Pani Alicjo, Prezes Grizzlies przyjedzie pod koniec sesji, żeby Pani 
wytłumaczyć, jak wygląda sytuacja, bo nie zostało przywłaszczone, jak to Pani sugeruje 30 
tys. zł, tylko klub został oszukany na 20 tys. zł. Sprawa jest zgłoszona na Policję, ponieważ 
został zamówiony płot. Klub i tak będzie musiał ten płot postawić z własnych środków, na które 
został oszukany, ale jak najbardziej Prezes przyjedzie pod koniec sesji i śmiało z Panią 
porozmawia. 
Alicja Burdzińska – dobrze, niech Prezes przyjedzie. Wiem, że każdy może być oszukany, ale 
z opowieści krążących po Gorzowie taka sytuacja trochę dziwna wydarzyła się nie wiadomo 
dlaczego. Jak można pieniądze społeczne, że tak powiem, już nie mówię, że było jakieś 
zaniedbanie, ale w ten sposób i tyle, bez tłumaczenia i ogłaszać kolejne zbiórki wśród 
młodzieży, trochę dziwna sytuacja. 
Paulina Szymotowicz – Pani Alicjo, proszę nie wprowadzać w błąd, bo nie kolejne zbiórki. Klub, 
jak każdy inny, ma prawo założyć zbiórkę na zrzutka.pl, która została zweryfikowana. Jest tam 
wszystko napisane. Każdy ma prawo do tego, jeżeli zgodzi się na to administrator strony. 
Jeżeli Pani sugeruje w tym momencie, że jakaś dziwna sytuacja się wydarzyła, w takich 
momentach każdy może zostać oszukany, bo poza Grizzlies oszukanych jest jeszcze 
kilkadziesiąt osób i sprawa jest zgłoszona na Policję. A Pani zasugerowała, że jakaś dziwna, 
nie wiadomo jaka sytuacja miała miejsce. Najpierw proszę się doinformować, najpierw 
zapytać, a nie rzucać oskarżenia. 
Jan Kaczanowski – dziękuję serdecznie, chciałbym w tym punkcie zabrać głos, tak sobie 
zaplanowałem. Przed nami bardzo ważne, według mnie, wydarzenie i tak pomyślałem, jest to 
także sugestia ze strony mieszkańców, z którymi się spotykam, żebym właśnie z takim apelem 
się zwrócił. I z szacunku dla mieszkańców pozwolę sobie ten apel przedstawić – wystąpienie 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Przepraszam bardzo Panią Katarzynę Rodzoch, ale w tym 
całym zamieszaniu umknęło mi, ale Pani cierpliwie wytrwała i bardzo serdecznie proszę o 
zabranie głosu – wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu, to jest mieszkanka naszego 
miasta. 
Katarzyna Rodzoch – mieszkanka miasta – 21 września 2023 roku odbyło się spotkanie 
dotyczące budżetu obywatelskiego na rok 2024 w kategorii oświatowej. Złożyłam wnioski na 
projekty dla Szkoły Podstawowej nr 10. Po trwającej dwie godziny dyskusji z pozostałymi 
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wnioskodawcami wydawało się, że dojdziemy do kompromisu, czyli do stworzenia pakietów. 
Wtedy wydarzyło się coś szokującego. Wnioskodawcy zaczęli odbierać telefony z informacją, 
żeby wycofali swoje zadania, ponieważ wygrać ma tylko II Liceum Ogólnokształcące. Poprzez 
naciski dyrektorów szkół, którzy wówczas przebywali na szkoleniu w Kołobrzegu, byliśmy 
zmuszeni wycofać nasze wnioski. Wnioskodawcy sygnalizowali w kuluarach, że są 
pracownikami szkół i boją się konsekwencji ze strony dyrekcji. Sytuacja, która nastąpiła na 
spotkaniu była sytuacją przemocową. Dla uniknięcia wielogodzinnego konfliktu również 
wycofałam swój wniosek. Jednak zrobiłam to w wyniku chaosu jaki nagle zapanował 
i rozdzwaniających się stale telefonów. Wszystko wskazuje na to, że nastąpiła ustawka 
dyrektorów w celu utrzymania ich układu na wydatkowanie pieniędzy z budżetu 
obywatelskiego. I chciałam zapytać, jaki sens ma budżet obywatelski oświatowy, skoro nie jest 
on obywatelski? Decyzje zapadają dużo wcześniej, poza udziałem wnioskodawców. I chyba 
najważniejsze to jaki przykład dajemy naszym dzieciom i uczniom, skoro z udziałem grona 
pedagogicznego robimy takie rzeczy, zamiast pokazywać swoimi czynami, jak uczciwie 
rozmawiać o potrzebach szkół, jak wspólnie dbać o dobro szkół, to wszyscy pokazaliśmy, 
że ustawka i układ są skuteczniejsze niż uczciwa dyskusja. Dlatego składam wniosek formalny 
do Prezydenta Miasta, aby przeprowadził szkolenie informacyjne wobec dyrektorów na temat 
idei i zasad budżetu obywatelskiego oraz, aby przy udziale Pani Wiceprezydent Małgorzaty 
Domagały i pani Dyrektor Renaty Pliżgi jako kierujących pionem oświatowym dopilnował, aby 
na przyszłość takie sytuacje nie miały miejsca. 
Jan Kaczanowski – myślę, że odpowiedź tutaj jest niepotrzebna, dlatego iż sugestie i wniosek 
jest jasny i według mnie precyzyjny. Czy w tym punkcie porządku obrad ktoś z Państwa 
jeszcze chciał zabrać głos? Nie widzę. Punkt trzeci, uznaję za wyczerpany, przystępujemy do 
realizacji punktu czwartego. 
 
Ad.4 Druk nr 1229 – podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 

Okręgowego i Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2024- 
2027. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Krzysztof Kochanowski – przedstawił opinię zespołu do zaopiniowania kandydatów na 
ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 dotyczącą kandydatów na 
ławników, w szczególności w zakresie spełniania przez nich wymogów określonych w ustawie, 
która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Jan Kaczanowski – proponuję następujące rozwiązanie, żeby zespół do zaopiniowania 
kandydatów na ławników, na czele z Przewodniczącym Kochanowskim, przemianował się na 
Komisję Skrutacyjną. 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
Jan Kaczanowski – ogłaszam 15 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
Krzysztof Kochanowski – szanowni Państwo, na karcie do głosowania też jest instrukcja jak 
należy głosować, ale przeczytam ją: radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy 
nazwisku każdego kandydata znaku X w kratce obok wyrazu „tak” opowiadając się w ten 
sposób za wyborem lub w kratce przy wyborze słowa „nie” opowiadając się w ten sposób 
przeciwko wyborowi tego kandydata na ławnika. Zwrócę uwagę jeszcze tylko na jedną rzecz 
– jedna karta jest dwustronna, żeby nie pominąć jednej strony przy głosowaniu. Są jeszcze 
jakieś pytania? Nie widzę, proszę o przystąpienie do głosowania. 
 
Przeprowadzono tajne głosowanie w sprawie wyboru ławników do Sądów Powszechnych 
w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2024-2027. 
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Jan Kaczanowski – czy wszyscy radni oddali głosy? Proponuję aby Komisja Skrutacyjna 
w składzie radny Kochanowski, radna Burdzińska, radna Kunicka i radny Manikowski zebrała 
się po mojej lewej stronie i dokonała przeliczenia głosów oraz wypełniła stosowne protokoły, 
a my będziemy kontynuować obrady jeśli będzie kworum, nie licząc oczywiście Komisji 
Skrutacyjnej. Proponuję, żebyśmy zawiesili realizację punktu czwartego, a przystąpili do 
punktu piątego porządku obrad? Czy jest taka zgoda? 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.5 Druk nr 1230 – podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, 

które pozostawia się bez dalszego biegu. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Krzysztof Kochanowski – przedstawił uzasadnienie do uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1230 – podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które 
pozostawia się bez dalszego biegu. 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 9, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (9) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, 
Tomasz Manikowski, Maria Surmacz, Jerzy Synowiec, Piotr Wilczewski  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się bez 
dalszego biegu, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.6 Druk nr 1246 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1246 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (7) 
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Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Tomasz 
Manikowski, Jerzy Synowiec, Piotr Wilczewski  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.7 Druk nr 1247 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1247 - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (7) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, 
Tomasz Manikowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad.8 Druk nr 1248A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 

rok Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju oraz Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1248A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
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BRAK GŁOSU (7) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, 
Tomasz Manikowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad.9 Druk nr 1249A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2023-2048. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wraz z objaśnieniami ujętymi 
z załączniku nr 3 do uchwały, które stanowią uzasadnienie podjęcia zmian, został radnych 
dostarczony. Ponadto poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Budżetu i Finansów. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1249A - podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego na lata 2023-2048.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 8, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (8) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego na lata 2023-2048, stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad.10 Druk nr 1231 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Dobiegniew 
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1231 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Dobiegniew w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 7, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
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Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (7) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, 
Tomasz Manikowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Dobiegniew w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik nr 
18 do protokołu. 
 
Ad.11 Druk nr 1232 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Skwierzyna 
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 19 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1232 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Skwierzyna w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 8, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (8) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, 
Tomasz Manikowski, Jerzy Sobolewski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Skwierzyna w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik 
nr 20 do protokołu. 
 
Ad.12 Druk nr 1233 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Witnica w 
sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 
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Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1233 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Witnica w sprawie kształcenia 
uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 8, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan Kaczanowski, Anna 
Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (8) 
Robert Anacki, Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, 
Tomasz Manikowski, Jerzy Sobolewski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Gminą Witnica w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik 
nr 22 do protokołu. 
 
Ad.13 Druk nr 1234 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem 
Gorzowskim w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie 
teoretycznych przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1234 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Gorzowskim w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Tomasz 
Manikowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
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Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Gorzowskim w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik 
nr 24 do protokołu. 
 
Ad.14 Druk nr 1235 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Słubickim 
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 25 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1235 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Słubickim w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Tomasz 
Manikowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Słubickim w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik 
nr 26 do protokołu. 
 
Ad.15 Druk nr 1236 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem 
Sulęcińskim w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie 
teoretycznych przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1236 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Sulęcińskim w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 6, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
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ZA (18) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Anna Kozak, Albert Madej, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar 
Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna 
Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (6) 
Alicja Burdzińska, Krzysztof Kochanowski, Halina Kunicka, Marcin Kurczyna, Tomasz 
Manikowski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Sulęcińskim w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik 
nr 28 do protokołu. 
 
Ad.16 Druk nr 1237 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem 
Strzelecko-Drezdeneckim w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych 
w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 29 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1237 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Strzelecko-Drezdeneckim 
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Krzysztof Kochanowski, Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Strzelecko-Drezdeneckim w sprawie kształcenia 
uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi 
załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Jan Kaczanowski – przystępujemy do kontynuowania rozpoczętego punktu czwartego 
porządku obrad. Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej, Krzysztofa 
Kochanowskiego o informację z wyniku wyborów. 
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c. d. Ad.4 Druk nr 1229 – podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu 
Okręgowego i Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2024- 
2027. 

 
Krzysztof Kochanowski – odczytał protokoły z posiedzenia Komisji Skrutacyjnej z dnia 27 
września 2023 r. powołanej do ustalenia wyników głosowania w sprawie wyboru ławników do 
Sądu Okręgowego w Gorzowie Wielkopolskim – załącznik nr 31 do protokołu, do Sądu 
Okręgowego w Gorzowie Wielkopolskim do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy – 
załącznik nr 32 do protokołu,  do Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim – załącznik nr 
33 do protokołu, do Sądu Rejonowego w Gorzowie Wielkopolskim do orzekania w sprawach 
z zakresu prawa pracy – załącznik nr 34 do protokołu. 
Jan Kaczanowski – szanowni Państwo, od strony formalnej jest uchwała w tej sprawie, ale tej 
uchwały nie będziemy głosowali, dlatego że istotą tej uchwały jest tajne głosowanie, które 
zostało przeprowadzenie i wszyscy kandydaci na ławników otrzymali maksymalną ilość 
głosów. Gdyby się tak zdarzyło, że np. uchwały nie przyjęliśmy, to byśmy uznali, że te tajne 
głosowanie jest absurdalne czy też nieważne. Także przyjmujemy uchwałę na druku numer 
1229, gdzie jej integralną częścią są wyniki tajnego głosowania określone w protokołach 
przedstawionych przez Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. Uznaję, że punkt czwarty 
został wyczerpany. Przechodzimy do punktu siedemnastego. 
 
Podjęta uchwała w sprawie wyboru ławników do Sądu Okręgowego i Sądu Rejonowego 
w Gorzowie Wielkopolskim na kadencję 2024- 2027, stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Ad.17 Druk nr 1238 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem 
Międzychodzkim w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w 
zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 36 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1238 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Międzychodzkim 
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Międzychodzkim w sprawie kształcenia uczniów 
klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi 
załącznik nr 37 do protokołu. 
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Ad.18 Druk nr 1244 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu 

do porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem 
Międzyrzeckim w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie 
teoretycznych przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 38 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1244 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do 
porozumienia pomiędzy Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Międzyrzeckim w sprawie 
kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów 
zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu do porozumienia pomiędzy 
Miastem Gorzów Wielkopolski a Powiatem Międzyrzeckim w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik 
nr 39 do protokołu. 
 
Ad.19 Druk nr 1250 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Miastem Zielona Góra a Miastem Gorzów Wielkopolski 
w sprawie kształcenia uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych 
przedmiotów zawodowych. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 40 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1250 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Miastem Zielona Góra a Miastem Gorzów Wielkopolski w sprawie kształcenia 
uczniów klas wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
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Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Robert Anacki, Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec, Radosław Wróblewski  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Miastem 
Zielona Góra a Miastem Gorzów Wielkopolski w sprawie kształcenia uczniów klas 
wielozawodowych w zakresie teoretycznych przedmiotów zawodowych, stanowi załącznik 
nr 41 do protokołu. 
 
Ad.20 Druk nr 1251 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia obejmującego odpłatne świadczenie usług z zakresu interwencji 
kryzysowej na rzecz mieszkańców powiatu gorzowskiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 42 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1251 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
obejmującego odpłatne świadczenie usług z zakresu interwencji kryzysowej na rzecz 
mieszkańców powiatu gorzowskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Albert Madej, 
Tomasz Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy 
Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina 
Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (2) 
Marcin Kurczyna, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia obejmującego 
odpłatne świadczenie usług z zakresu interwencji kryzysowej na rzecz mieszkańców powiatu 
gorzowskiego, stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
Ad.21 Druk nr 1252 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie warunków 

i trybu wspierania rozwoju sportu na terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 44 do protokołu. Widzę zgłaszających się do dyskusji. Otwieram zatem 
dyskusję w tym punkcie porządku obrad. Jako pierwsza Pani radna Marta Bejnar-Bejnarowicz. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – mam pytania do tej uchwały. Jest tu napisane, że cele publiczne 
ma realizować, w uchwale jest jakie cele publiczne ma realizować, wsparcie miasta. Jeden cel 
to rozwój sportu dzieci i młodzieży niepełnosprawnych i tu jest pełna zgoda. Natomiast drugi 
cel to jest osiąganie wysokich wyników sportowych w kluczowych dyscyplinach sportu. Myślę, 
że nie jest to cel, że to nie jest zadanie publiczne. Nie wiem pod jaki punkt mielibyśmy to 
podciągnąć. Dalej, zmiana, że wniosek ma być złożony w urzędzie. Jako dygresję powiem, że 
próbowałam znaleźć poprzednią uchwałę, żeby dokładnie porównać jakie były zmiany 
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i zgłosiłam to już do informatyków, zresztą chyba kolejny raz, ponieważ nie działa na stronie 
wyszukiwarka uchwał. Można sobie wpisać i nie ma guzika szukaj. Można tylko filtruj listę 
informacji albo wyczyść formularz. Także nie ma możliwości, żeby znaleźć u nas uchwały. 
Trzeba zadzwonić do Pani albo napisać do Biura Rady i wtedy Panie znajdą, ale tak, żeby ktoś 
znalazł, to jest niemożliwe. Nie ma takiej możliwości u nas na stronie. Także nie wiem, na 
czym ta różnica ma polegać. Czy wcześniej nie był składany w urzędzie? Chciałabym poprosić 
o wyjaśnienie w związku z tym. I teraz dalej, zmiana, że dotacja jest przyznawana w trybach 
zgodnych z ustawą o finansach publicznych. Wcześniej nie była zgodna? Nie wiem, jak było 
wcześniej, ale wydaje mi się to oczywiste. W uzasadnieniu, akt prawa miejscowego, czyli ta 
uchwała obowiązuje na terenie gminy, a jest napisane, że powodem zmian jest odpowiadanie 
na potrzeby środowiska. Wolałabym, żebyśmy odpowiadali na potrzeby miasta, bo to tak 
zaczyna być trochę kierunkowo mocno. Drugi akapit. Ustawa, jest to ustawa, która reguluje 
dotację, a tutaj mamy zmianę §13. I było, że wniosek składa się na wzorze załącznika na 
piśmie lub mailem, a jest, że składa się do Urzędu. I jest uchylenie tego załącznika. I uchyla 
się też punkt, w którym jest wzór umowy i że ta dotacja podlega ustawie o finansach 
publicznych. Wydaje mi się, że jest to oczywiste i nie trzeba wyrzucać formularza wniosku 
i formularza umowy, żeby to było zgodne z ustawą o finansach publicznych. Nie rozumiem 
intencji tej zmiany. Czy to jest pod kogoś? Czy ktoś ma dostać dofinansowanie bez umowy 
i wniosku? Czemu to robimy, tą zmianę? 
Małgorzata Domagała – Zastępca Prezydenta Miasta – postaram się odpowiedzieć na te dwa 
najważniejsze pytania, potem dopowie jeszcze dyr. Guszpit. Pierwsza rzecz to ta, 
że wprowadziliśmy sportowców z niepełnosprawnościami. Do tej pory tego nie było i teraz 
wprowadziliśmy. Druga rzecz to to, na co Pani zwróciła uwagę. Mianowicie ustawa o finansach 
publicznych. W naszej uchwale, zgodnie z opinią radców prawnych, zarówno umowa, jak 
i sprawozdanie nie powinno być załącznikiem do uchwały, tylko do Zarządzenia Prezydenta. 
I stąd te zmiany. Jeżeli jeszcze są jakieś wątpliwości to poproszę Pana Piotra, ponieważ 
projekt ten był konsultowany ze środowiskiem sportowym, więc myślę, że on tutaj udzieli 
bliższych informacji. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – rozumiem, że było konsultowane ze środowiskiem sportowców, 
ale ja mówię o ustawie o samorządzie, że są cele publiczne i wiemy, jakie są zadania własne 
miasta i tylko w tym aspekcie bym chciała to wyjaśnić. 
Piotr Guszpit – Dyrektor Wydziału Sportu – czy mógłbym jeszcze raz usłyszeć pytanie 
konkretne? 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – § 3 pkt 2 otrzymuje brzmienie: osiąganie wysokich wyników 
sportowych w kluczowych dyscyplinach sportowych. I jest napisane, że celami publicznymi 
z zakresu sportu, które miasto Gorzów Wielkopolski zamierza osiągnąć są. Osiąganie 
wysokich wyników nie jest celem publicznym. To są indywidualne sprawy sportowców, jakie 
wyniki osiągają. Jako miasto nie realizujemy tych wyników. To nie są nasi pracownicy, 
żebyśmy ich nagradzali za osiągnięcia. 
Piotr Guszpit – zgadza się. Przyjęcie tego zapisu jest odpowiedzią na naszą uchwałę 
stypendialną i związaną z nagrodami. Żeby przyznać jakiemuś sportowcowi jakąkolwiek 
nagrodę bądź stypendium, musi osiągnąć odpowiedni wynik sportowy. Dlatego ten zapis 
został wprowadzony do uchwały. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – to skreślmy to, że to są cele publiczne, bo to nie są cele publiczne. 
Tylko napiszmy, że miasto chce dać i na tej podstawie, bo to nie jest publiczne. Rozumiem, 
że miasto może chcieć dać komuś pieniądze za różne rzeczy, ale to nie jest cel publiczny i nie 
możemy podejmować uchwały powołując się na podstawę prawną, która jest wadliwa, bo to 
nie jest cel publiczny. Teoretycznie nie możemy tego zrobić, bo to nie są zadania własne 
miasta. Rozumiem, że Państwo chcecie i ja czasami też bym chciała, osobom, które w kulturze 
osiągają, aktorom, nauczycielom, też bym chciała za ich wyniki dać pieniądze, ale to nie są 
cele publiczne. Nie możemy napisać, że to jest cel publiczny, jeżeli nie jest. Znajdźmy inną 
podstawę prawną do przyznania tych pieniędzy. W mojej ocenie jej nie ma, bo znam ustawę. 
Jan Kaczanowski – prosiłbym mecenasa o zinterpretowanie tej rozbieżności. 
Dariusz Sass – Radca Prawny – w projekcie tej uchwały jest napisane tak: „Celami publicznymi 
z zakresu sportu, które miasto Gorzów Wielkopolski zamierza osiągnąć są:” i miasto wskazuje, 
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że poprzez cele publiczne rozumie to, co sobie określa w tej uchwale, czyli doprecyzowuje 
pojęcie celu publicznego w tej uchwale. I tam w ustawie o sporcie nie ma zapisów, na jakie 
cele publiczne ma być przeznaczona stosowna dotacja, czy coś ma być robione. Te cele 
publiczne określa Rada Miasta w uchwale. I określiła w tej uchwale, że takimi celami jest 
rozwój systemu szkolenia w sporcie dzieci, młodzieży i sportowców z niepełnosprawnościami, 
osiąganie wysokich wyników sportowych w kluczowych dyscyplinach sportowych. Tak sobie 
określiła. Jeżeli zamierza określić się inaczej, nie ma problemu, ale niech padnie taki wniosek 
i będzie podlegał weryfikacji i głosowaniu. 
Jan Kaczanowski – czyli rozumiem, że według Pana interpretacji ten zapis jest prawidłowy, 
tak? 
Dariusz Sass – według mojej interpretacji ten zapis jest prawidłowy dlatego, że Rada Miasta 
korzystając ze swojej kompetencji określa pewnego rodzaju cele, które uznaje za cele do 
zrealizowania. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – dobrze, ale one muszą się mieścić w katalogu zadań, które są 
zadaniami własnymi miasta. Rozumiem, że mecenas powiedział, że miasto sobie określa i tak 
może, ale na jakiej podstawie? Gmina realizuje pewne zadania i tam jest napisane, jakie to są 
zadania. Od lat stosujemy wybieg, że jak nie możemy czegoś dać na zadania własne gminy, 
to dajemy z promocji. Ale to nie jest zadanie własne gminy osiąganie wysokich wyników 
w kluczowych dyscyplinach sportowych. To nie jest zadanie własne gminy. Nie możemy sobie 
wyznaczać celu, który jest niezgodny z aktami wyższego rzędu Pan Mecenas powiedział, 
że gmina może sobie ustalać cele publiczne, zgadzam się, ale one nie mogą być zgodne z 
aktami wyższego rzędu. 
Jan Kaczanowski – ad vocem radny Anacki. Panie radny, Pan bez przerwy używa ad vocem, 
a prosiłbym tak jak my wszyscy, a nie ścieżką taką uproszczoną. To tak na marginesie, ale 
udzielam głosu. 
Robert Anacki – dziękuję ślicznie Panie Przewodniczący, użyłem ad vocem bo chciałem 
między tą dyskusję się wtrącić, więc myślę, że słusznie w tym wypadku. Mam pytanie do 
Mecenasa, żeby zakończyć tą dyskusję. Rozumiem, że tutaj jako prawnik wypowie się 
ostatecznie, czy rzeczywiście jakieś akty wyższego rzędu ustawy, rozporządzenia, regulacje 
dotyczące samorządu wykluczają takie zapisy. Jeżeli rzeczywiście formalnie, tak jak Pan 
Mecenas wcześniej już chyba stwierdził, jest wszystko okej, to podejmijmy tą uchwałę. Zawsze 
jest procedura jej zaskarżenia i będziemy mieli możliwość, bo rozumiem, że intencja jest dla 
wszystkich radnych czytelna. A tutaj radna słusznie podnosi, czy w ogóle możemy taką 
intencję podjąć w formie uchwały, ale mamy zawsze procedurę zaskarżenia. Więc żeby nie 
przedłużać Panie Mecenasie, gdyby Pan mógł ostatecznie powiedzieć, czy to jest zgodne, 
Pana zdaniem, z prawem, żebyśmy mieli jasność, co głosujemy. 
Jan Kaczanowski – jasne, radna ma wątpliwości, ma prawo mieć takie wątpliwości. Proszę 
Mecenasa o ostateczną opinię i po tej opinii przystąpilibyśmy do procedowania. A jeszcze dla 
uzupełnienia to z tym zaskarżeniem to na razie byśmy poczekali. Możemy jeszcze ewentualnie 
znowelizować daną uchwałę, gdybyśmy doszli do takiego wniosku. 
Dariusz Sass – podstawą prawną podjęcia tej uchwały jest art. 27 ust. 2 ustawy o sporcie. 
Może przeczytam jego treść, żebyśmy wiedzieli, jak on brzmi: „Organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego może określić w drodze uchwały warunki i tryb finansowania zadania 
własnego, o którym mowa w ust. 1, wskazując w uchwale cel publiczny z zakresu sportu, który 
jednostka ta zamierza osiągnąć”. A teraz ust. 1 mówi tak: „Tworzenie warunków, w tym 
organizacyjnych, sprzyjających rozwojowi sportu stanowi zadanie własne jednostek 
samorządu terytorialnego”. I teraz – tworzenie warunków, w tym organizacyjnych, 
sprzyjających rozwojowi sportu, czy tworzenie tych warunków w postaci promowania ludzi, 
którzy osiągają jakieś wysokie wyniki, żeby mieli większe możliwości osiągania lepszych 
wyników, startowania w nowszych zawodach, innych, lepszych. Przecież ci ludzie potrzebują 
na swój rozwój, na poprawę wyników, rekordów, na ubieganie się o jakieś kwalifikacje 
olimpijskie, potrzebują pieniędzy, warunków. To są ludzie, którzy reprezentują też i miasto 
i promują to miasto. I później w ramach tej promocji Państwo wręczacie tu kwiaty, robicie 
zdjęcia, chwalicie się tymi osiągnięciami jako Gorzów. 
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Marta Bejnar-Bejnarowicz – ale rozwój sportu nie polega na tym, że możemy promować wyniki, 
bo to nie chodzi o to, żeby ludzie mieli jak najlepsze wyniki, tylko chodzi o to, żeby stworzyć 
im warunki do rekreacji i turystyki. Tak jak mamy napisane, że zadaniami własnymi gminy są 
zadania z zakresu kultury fizycznej i turystyki, w tym terenów rekreacyjnych i urządzeń 
sportowych. Ale dobrze, nie będę tego kontynuować, jak będę miała czas, a przyznam, że jest 
kampania i nie wiem, czy będę miała, spróbuję złożyć wniosek o rozstrzygnięcie nadzorcze 
i zobaczymy wtedy. 
Jan Kaczanowski – tak czuję z tym czasem chyba dopiero po 15 października, jeśli 
ewentualnie. Czy ktoś jeszcze chciał z Państwa zabrać głos? Nie widzę zgłaszających się. 
Zamykam dyskusję. Informuję, że projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Kultury, Sportu i Promocji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1252 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie warunków i trybu wspierania 
rozwoju sportu na terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Robert Anacki, Patryk Broszko, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, 
Halina Kunicka, Tomasz Manikowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, 
Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, 
Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
PRZECIW (1) 
Marta Bejnar - Bejnarowicz  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sebastian Pieńkowski  
BRAK GŁOSU (5) 
Alicja Burdzińska, Przemysław Granat, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie warunków i trybu wspierania rozwoju sportu 
na terenie Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Ad.22 Druk nr 1239 – podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 46 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1239 – podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Synowiec  
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NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
Podjęta uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, stanowi załącznik 
nr 47 do protokołu. 
 
Ad.23 Druk nr 1245 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 48 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1245 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, 
Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Tomasz Rafalski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, stanowi załącznik nr 49 
do protokołu. 
 
Ad.24 Druk nr 1240 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

jednostkowych stawek dotacji przedmiotowej na rok 2023 dla Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 50 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie 
zaopiniowany przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1240 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych 
stawek dotacji przedmiotowej na rok 2023 dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie 
Wlkp.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 



29 
 

Piotr Paluch  
Podjęta uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji 
przedmiotowej na rok 2023 dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej w Gorzowie Wlkp., stanowi 
załącznik nr 51 do protokołu. 
 
Ad.25 Druk nr 1241 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego dla obszaru położonego w rejonie ulicy gen. Józefa Dowbora- 
Muśnickiego. 

 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. Uzasadnienie 
stanowi załącznik nr 52 do protokołu.  
Marta Bejnar-Bejnarowicz – czy ta działka, która jest objęta przystąpieniem do planu została 
przez miasto sprzedana, jakie są losy tej działki? Czy sprzedaliśmy i blokujemy? Dobra 
odpowiedź jest nie, ale przyjmę prawdziwą. 
Jacek Szymankiewicz – Zastępca Prezydenta Miasta – nie. 
Jan Kaczanowski – najkrótsza odpowiedź na dzisiejszej sesji, ale celna i najlepsza. Czy 
jeszcze ktoś z Państwa chciał zabrać głos? Dziękuję, zamykam dyskusję. Informuję, że projekt 
został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Rozwoju. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1241 – podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ulicy gen. Józefa Dowbora- Muśnickiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Gorzowa Wielkopolskiego dla obszaru położonego 
w rejonie ulicy gen. Józefa Dowbora- Muśnickiego, stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 
Ad.26 Druk nr 1243 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej 

Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali wraz 
z protokołem nr 7/2023 ze spotkania Zespołu ds. oceny merytorycznej wniosków o przyznanie 
Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wlkp. z dnia 18 września 2023 roku, który stanowi 
załącznik nr 54 do protokołu. Ponadto projekt został jednomyślnie pozytywnie zaopiniowany 
przez Komisję Oświaty i Wychowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1243 – podjęcie uchwały w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
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ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek Sterżeń, 
Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (4) 
Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie przyznania Odznaki Honorowej Miasta Gorzowa Wielkopolskiego, 
stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 
 
Ad.27 Druk nr 1242 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji wszyscy radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1242 – podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia skargi.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie rozstrzygnięcia skargi, stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Ad.28 Druk nr 1253 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku 

o przeprowadzeniu kontroli. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Rewizyjnej wszyscy 
radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1253 - podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku o przeprowadzeniu kontroli.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Przemysław Granat, Jan 
Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz Manikowski, 
Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jacek Sterżeń, Maria Surmacz, 
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Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr Wilczewski, Radosław 
Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Alicja Burdzińska, Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Sobolewski, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie przekazania wniosku o przeprowadzeniu kontroli, stanowi 
załącznik nr 57 do protokołu. 
 
Ad.29 Druk nr 1254 - podjęcie uchwały w sprawie uznania wniosku za bezzasadny. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że projekt uchwały z inicjatywy Komisji Rewizyjnej wszyscy 
radni otrzymali.  
 
Głosowano w sprawie: 
Druk nr 1254 - podjęcie uchwały w sprawie uznania wniosku za bezzasadny.  
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Robert Surowiec, Katarzyna Szymczak, Paulina Szymotowicz, Piotr 
Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (3) 
Marcin Kurczyna, Albert Madej, Jerzy Synowiec  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Podjęta uchwała w sprawie uznania wniosku za bezzasadny, stanowi załącznik nr 58 do 
protokołu. 
 
Ad.30 Informacja o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – poinformował, że informację o stanie realizacji uchwał Rady Miasta 
Gorzowa Wielkopolskiego wszyscy radni otrzymali i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
W związku z brakiem chętnych do dyskusji w tym punkcie porządku obrad proponuję zapis, że 
Rada Miasta przyjęła informację o stanie realizacji uchwał Rady Miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego do wiadomości.  
 
Propozycję przyjęto przez aklamację. 
 
Ad.31 Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego. 
 
Jan Kaczanowski – pyta, czy radni mają uwagi lub pytania do protokołów z LXVI sesji Rady 
Miasta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXVI sesji Rady Miasta Gorzowa Wielkopolskiego.  
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
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Robert Anacki, Marta Bejnar - Bejnarowicz, Patryk Broszko, Alicja Burdzińska, Przemysław 
Granat, Jan Kaczanowski, Krzysztof Kochanowski, Anna Kozak, Halina Kunicka, Tomasz 
Manikowski, Sebastian Pieńkowski, Tomasz Rafalski, Oskar Serpina, Jerzy Sobolewski, Jacek 
Sterżeń, Maria Surmacz, Katarzyna Szymczak, Piotr Wilczewski, Radosław Wróblewski  
BRAK GŁOSU (5) 
Marcin Kurczyna, Albert Madej, Robert Surowiec, Jerzy Synowiec, Paulina Szymotowicz  
NIEOBECNI (1) 
Piotr Paluch  
 
Ad.32 Sprawy różne. 
 
Paulina Szymotowicz – zwracam się do radnej Alicji Burdzińskiej. Przyszedł Prezes 
Stowarzyszenia Futbolu Amerykańskiego Grizzlies, chciał z Panią porozmawiać, ale nie 
przejawia Pani chęci. Powiedziała Pani, że nie będzie z nim rozmawiać, więc proszę nie rzucać 
na sesji oskarżeń gdy nie chce Pani prowadzić dyskusji. 
Tomasz Rafalski – jak już jesteśmy przy nagrodach sportowych, to wypada powiedzieć o tym, 
nie wiem czy ktoś wspominał, że jako Gorzów zdobyliśmy jedne z pierwszych, jeżeli w ogóle 
nie pierwsze kwalifikacje olimpijskie i zrobili to gorzowscy kajakarze Wiktor Głazunow i Ania 
Puławska. Również siatkarki zdobyły kwalifikacje olimpijskie i są to jedyne kwalifikacje 
wywalczone przez lubuskich sportowców, więc gratulacje. I w przypadku tych nagród to myślę, 
że warto pomyśleć o zawodnikach, którzy naprawdę przynoszą wielką chlubę miastu. 
Alicja Burdzińska – proszę nie kłamać Pani radna, bo jestem po rozmowie z Panem Prezesem, 
który mnie zastrasza, grozi mi, nie chce pokazać kontraktu z firmą, nie chce mnie uświadomić, 
w jaki sposób został wprowadzony w błąd. Pokazuje fakturę, co jest dla mnie nieistotne. Żądam 
od Pana kontraktu z firmą oszusta i dopiero wtedy będziemy konkretnie rozmawiać. I proszę 
nie snuć tu insynuacji, że mój wnuk prowadzi jakąś zemstę nad waszym klubem. Gra w super 
klubie w Poznaniu, nie ujmując klubowi, nad którym Pani trzyma pieczę i proszę w ten sposób 
nie postępować. Oświadczam wszystkim, że byłam przed chwilą straszona przez Pana 
Prezesa. 
Paulina Szymotowicz – radna Alicjo, jeżeli uważa Pani, że była Pani straszona, to proszę 
zgłosić to odpowiednim służbom, bo nie wyobrażam sobie, żeby taka sytuacja miała miejsce. 
Panie Przewodniczący, występuję w imieniu Prezesa Stowarzyszenia Futbolu 
Amerykańskiego Grizzlies proszę, żeby mógł zabrać głos w tym punkcie. A co do insynuacji 
radnej, że trzymam pieczę, to tak samo jak futbol amerykański, wspieram klub sportowy 
Admira i wspieram klub sportowy Biegański-Jamniuk, więc proszę mi nie mówić, że mam coś 
wspólnego, bo jako radni wspieramy różne dyscypliny i różne dziedziny życia w naszym 
mieście. A to, że Pani nie chce prowadzić dyskusji merytorycznej, to już niestety Pani decyzja. 
Proszę Przewodniczącego o możliwość zabrania głosu przez Prezesa futbolu 
amerykańskiego. 
Alicja Burdzińska – powtarzam jeszcze raz. Nie będę rozmawiać z Prezesem, dopóki nie 
pokaże mi kontraktu, wtedy możemy rozmawiać. Nie będę rozmawiać, nie wiadomo o czym, 
o jakichś insynuacjach. Skończyłam rozmowę, pożegnałam się i wyszłam. A Pani upiera się 
cały czas przy swojej wersji. Nie będę rozmawiać z tym Panem, dopóki nie pokaże mi 
kontraktu, umowy. 
Robert Anacki – tylko chciałbym prosić Przewodniczącego, żeby upominał radnych, kiedy takie 
chamstwo z ich ust płynie, dlatego że Pani Burdzińska powiedziała przed chwilą 
jednoznacznie, mam nadzieję, że to jest w protokole, żeby Prezes okazał umowę tego oszusta. 
Wiem, że w Prawie i Sprawiedliwości przesądzacie wszystko bez sądów i każdy jest u was 
oszustem, kto wam jest nie po drodze, ale szanujmy się. Od osądzania tego, czy ktoś jest 
oszustem, czy nie, są sądy, a nie Pani. Upominam Panią, bo wprowadza Pani na tą salę 
totalne chamstwo. Mówiła Pani o mnie wcześniej, o jakichś gaciach spuszczonych w dół itd. 
To jest niegodne radnego, niegodne kogoś, kto reprezentuje Gorzowian i mam nadzieję, 
że w przyszłych wyborach rzeczywiście Gorzowianie Panią rozliczą i tak butnych, chamskich 
osób tutaj w Radzie Miasta nie będzie. I mam nadzieję, że zaprotokołowana i nagrana Pani 
wypowiedź, zostanie użyta przeciwko temu kontrahentowi. I jeszcze jedna rzecz. Obowiązują 
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przepisy, które wprowadziliście dotyczące RODO, dotyczące umów i ich tak naprawdę 
tajności. Jako kontrahent pewnie ma zapisane w umowie, że ona jest między stronami i pewnie 
prawnicy mogą się upewnić, że takich rzeczy nie należy ujawniać. Pani robi nam tutaj szopkę, 
podjęła Pani sama ten temat, wzbudziła Pani sytuację, którą mamy, a teraz Pani nie chce tego 
kontynuować jeszcze oskarżając kogoś o to, że jest agresywny. To proszę wezwać służby. 
Od tego jest policja, chyba że Pani jest jak sędzia Dredd. Pani przesądza, Pani wykonuje 
wyroki, jak cały ten wasz PiS. 
Jan Kaczanowski – pani Alicjo, proponuję zbliżać się do końca. Może spotkajcie się 
i wyjaśnijcie pewne sprawy. 
Alicja Burdzińska – dwa słowa. Panie radny, przecież to nie ja wywołałam tą awanturę. Tutaj 
zostali wszyscy w błąd wprowadzeni w tej chwili przez Pana. Proszę dać mi się wysłowić, Pan 
teraz występuje w roli obrońcy człowieka, który ponoć oszukał klub. Zniknęło 20 tys. zł. Proszę 
o kontrakt, o umowę klubu z tym, według klubu oszustem. Jestem radną, która głosowała za 
przeznaczeniem 30 tys. zł dla klubu Gryzzlies Gorzów, z tych pieniędzy 20 tys. zł nie ma, Pan 
odreagowuje swoje porażki i proszę nie insynuować, że ja kogoś obrażam, po prostu 
stwierdzam fakty. Stwierdzam fakty proszę Pana, które są ogólnie dostępne. Nie ma 20 tys. zł 
przeznaczonych z naszego funduszu miasta. Robi się zrzutki na płot, który powinien być 
wybudowany z naszych pieniędzy, społeczeństwa Gorzowa. 
Jan Kaczanowski – Pani Alicjo, jestem człowiekiem niezmiernie wyrozumiałem, bardzo 
tolerancyjnym, ale jeśli już są jakieś podejrzenia, to nie będziemy ich rozstrzygać tutaj. Trzeba 
zgłosić do odpowiednich organów, które mam nadzieję odpowiednio w tym państwie 
funkcjonują i to jest najprostsza, według mnie droga, bo tutaj o tym nie przesądzimy, czy ktoś 
spożytkował, czy ktoś wziął, czy wykorzystał na inne cele, aniżeli one były przeznaczone. 
Panie Michale, bardzo proszę, a zanim Pan dojdzie, Pan Robert Anacki, bardzo krótko. 
Robert Anacki – tylko króciutko a propos tych moich porażek. Wyjście z waszego klubu, 
odejście z tej koalicji uważam za swój największy sukces życiowy, także to, co dla was jest 
porażką jest największym sukcesem, mogę tylko wyborców przeprosić, że w tym 
uczestniczyłem. 
Michał Chudy – prezes Klubu Grizzlies Gorzów – bardzo przepraszam, że muszę występować 
w takich przykrych okolicznościach, ale skoro zostałem wywołany do tablicy, to czuję, że nawet 
nie siebie tłumaczyć, ale przede wszystkim wszystkie osoby, które mi zaufały, zaufały całej 
społeczności Klubu Amerykańskiego Grizzlies Gorzów. I jak się sytuacja ma obecnie? Otóż 
rzeczywiście Grizzlies, a dokładnie ja, jako prezes Michał Chudy odpowiadam za 80 tys. zł 
dotacji miejskiej przekazanej na trzecią część już restrukturyzacji boiska miejskiego Małyszyn. 
To jest trzeci rok, w którym poprawiamy starą infrastrukturę, która była nieużytkiem. Niestety 
zaufałem nieodpowiedniej firmie, przelałem pieniądze za produkt, który powinien zostać 
dostarczony w połowie lipca i nie został dostarczony. Do końca lipca czekałem, odzywałem 
się do kontrahenta, prosiłem o wykonanie swojego zobowiązania. Niestety wszelkie 
informacje, wszelkie maile, jak i telefony zostały wyłączone. Okazało się, że nie tylko ja 
w Polsce padłem ofiarą takiego oszustwa, toteż od razu zgłosiłem to na policję. Mam przy 
sobie dokument zgłoszenia na Policję z dnia 2 sierpnia 2023 roku oraz oficjalny dokument 
z Policji odnośnie wszczęcia postępowania przeciwko danej firmie, danemu kontrahentowi. 
Nie posiadam więcej dokumentów przy sobie z racji tego, że na szybko zostałem wywołany 
do tematu i poproszony, żebym jak najszybciej rozwiał złą chmurę odnośnie Grizzlies. 
My jesteśmy pasjonatami, a każde takie słowo bardzo mocno rani, nie tylko mnie, nie tylko 
zespół, ale wszelkie osoby, które wspierają. Pamiętajcie, że często działamy na zaufaniu 
i bardzo łatwo rzucić oszczerstwa, a ciężko się z nich wyplątać. Także te dwa dokumenty, 
które mogłem na szybko przedstawić dam tutaj do wglądu, zapraszam wszystkich. One były 
przedstawione Wydziałowi Sportu Panu Dawidowi Kuraszkiewiczowi, 11 września. 
Poinformowany został o takim zdarzeniu, o zgłoszeniu na policję. Oczekuje ode mnie Urząd 
dokładniejszych wyjaśnień. Jak najbardziej je złożę, dlatego, że jako prezes osobiście swoim 
majątkiem, tak mam w statusie zapisane, odpowiadam za wszystkie rzeczy, które dzieją się 
w klubie. I dlatego wiem, że skoro dotacja musi być rozliczona do 31 grudnia, ze swoich 
własnych środków też dużo wykładam na działalność tego klubu. Rzeczywiście ze wstydem 
wielkim, ponieważ te osoby, które mnie znają, wiedzą, że zawsze staram się robić wszystko 
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sam, ale niestety dodatkowe 20 tys. zł, które zostało na mnie nałożone, jest w danym 
momencie niemożliwe do udźwignięcia i rzeczywiście zgłosiłem zrzutkę oficjalną. Jest 
informacja o tym publiczna, była również na naszym profilu i tak sytuacja się ma. Jeżeli chodzi 
o sprawy prywatne, wiem skąd pochodzi ta plotka, chciałem ją wyjaśnić, nie ma chęci 
rozmowy. Także Szanowni Państwo, chciałem tylko te dwa dokumenty przekazać. Jeżeli 
ktokolwiek miałby jakiekolwiek wątpliwości, mój numer telefonu jest otwarty. Możemy się 
spotkać na kawę bądź też na oficjalnych wyjaśnieniach. Dziękuję bardzo i przepraszam. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – rozumiem, że to był przelew za zakup ogrodzenia, tak? A niech 
mi Pan powie, na jakiej podstawie Pan tej zapłaty dokonał? Jak to było? 
Michał Chudy – standardowo w takich tematach jest wyszukiwanie firmy, rozmowa mailowa, 
następnie potwierdzenie warunków i wystawienie faktury proformy. Faktura proforma jest 
zawsze wystawiana, szczególnie w czasach covidowych, gdzie firmy ciężko przędą 
i szczególnie w firmach produkcyjnych są zapłaty z góry. Po opłaceniu faktury proformy, gdzie 
wysyła się do kontrahenta opłacenie, jest wystawiana faktura właściwa i towar jest wtedy 
zgodnie z warunkami umówionymi wcześniej dostarczany. Jak najbardziej jest to pro forma, 
dokumenty są przekazane na policji, ale również na zrzutce pro forma jest wystawiona, 
ponieważ tam są dane firmy i dane Grizzlies. Nie mogę niestety na rzutce pokazać 
dokumentów z policji, dlatego z chęcią tutaj przekażę do wglądu. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – a Pan, gdy wybierał tą firmę, to zrobił Pan jakieś rozeznanie 
rynkowe, czy jak? Jak Pan wybrał tą firmę? 
Michał Chudy – oczywiście zrobiłem, ponad 20 podmiotów, które oferowały mi dokładnie tu 
sam produkt oraz produkt z usługą. Jako klub nie posiadamy, zbyt wielkiego budżetu, 
bo utrzymujemy się albo z dotacji, albo z łaski sponsorów, bądź własnych składek i wybrałem 
nie najtańszą firmę, ale odrzuciłem dwie pierwsze właśnie ze względu na możliwość przekrętu. 
Firma działała ponad trzy lata na rynku i okazało się, że podpięła się pod nazwę firmy, która 
oficjalnie działała. To jest typowe oszustwo, dlatego mam tutaj potwierdzenie, że sprawa jest 
wszczęta. 
Marta Bejnar-Bejnarowicz – ma Pan te maile z rozeznania rynku, czy tam jakieś? 
Michał Chudy – jak najbardziej. 
Rober Surowiec – Panie Prezesie, chcę, żeby dzisiaj też padły te słowa, chcę Panu 
podziękować za to, co Pan robi. Znam Pana od wielu lat i wiem, że to, co Pan robi, to, co robi 
grupa osób, którą Pan stworzył, to jest duża rzecz. Zajmujecie się dużą grupą młodych ludzi. 
Rozwinęliście sport, który w Gorzowie nie istniał i tym sportem sprawiliście, że Gorzów na 
mapie Polski właśnie w tej, być może niszowej, ale dla wielu bardzo ważnej dziedzinie, stał się 
bardzo ważny. Chcę Pana dzisiaj też publicznie przeprosić za to, co Pan musi tu znosić. 
My niestety taki klimat tutaj mamy. Chcę Panu też powiedzieć, że na początku tej sesji ta radna 
tłumaczyła, że część radnych jest pijanych, za co później przepraszała. Tak niestety to 
wygląda. Niech Pan się tym nie przejmuje. Niech Pan robi swoje, bo robi Pan z całym 
zespołem dobrą rzecz i niech Pan się tymi durnotami, które czasami się wydarzają nie 
przejmuje. 
Jan Kaczanowski – zrozumiałem jedno w tym kontekście ja też nieraz się nadziałem ufając 
ludziom i myślę, że tutaj jest taki przypadek. Obym miał rację. Czy jeszcze w tym punkcie 
porządku obrad ktoś z Państwa chciał zabrać głos? Nie widzę zgłaszających się. Zamykam 
dyskusję. 
 
Ad.33 Zakończenie obrad. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta – Jan Kaczanowski 
zamyka obrady LXVII sesji Rady Miasta dziękując radnym za udział. 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
( - ) 

Jan Kaczanowski 
Przygotowały: 
Barbara Szkudlarek 
Małgorzata Matuszek 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


